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OFFICE OFTHJZ INDEPENDENTCOUMEL

Date of uanscription l/26/98

On below date, investigators interviewed ASHLEY L.
RAINES. Also present at the Law Office of Shea and Gardner, 1800
Massachusetts Avenue, N-W., Washington, D.C. 20036, were RAINES'
attorneys, WENDY WHITE and HOWARD RUBIN. RAINES provided the
following:

RAINES currently resides at _I_,
hone number \m

Her date of birth is - social security
number U-b; place of birth, Little Rock, Arkansas. She
is currently employed at the White House as the Director of
Office of Policy Development Operations and Special Liaison to
Management and Administration, Old Executive Office Building
#145, office phone j_. RAINES graduated from
Southern Methodist University in September, 1993.

RAINES advised that she met MONICA LEWINSKY in
November, 1995. They have become close friends. During the
Summer of 1996, LEWINSKY told RAINES that she had been engaged in
a sexual relationship with the President. LEWINSKY advised
RAINES that the President would call her at the White House
office or home and ask her to come and see him. LEWINSKY would
meet the President in the Oval Office. They would go into the
study off the Oval Office, and at times would kiss and engage in
reciprocal oral sex.

At the time LEWINSKY first spoke with RAINES about this
(Summer, 19961, the relationship with the President had.stopped,
and LEWINSKY had changed jobs and worked at t8e Pentagon.
LEWINSKY was unhappy and frustrated that she hadn't heard from
the President in over one month.

LEWINSKY later told RAINES that the President had
called LEWINSKY, and for a period of time telephone calls were
the extent of their relationship. However, in early 1997,
LEWINSKY again went to see the President at the Oval Office.
LEWINSKY stated from early 1997 through about late December 1997,
her relationship with the President resumed. This included, on
occasion, reciprocal oral sex. LEWINSKY told RAINES that the
President's secretary, BETTY CURRIE, would "clear" her through,
and that her visits in 1997 were infrequent.

Invcstigatlon on l/25/98 at Washington, D.C. File Y 29D-LR-35063
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RAINES advised that LEWINSKY showed her gifts that came
from the President. These included:
eight inches long,

a hat pin approximately
an antique looking brooch the size of a half

dollar, special edition copy of "Leaves of Grass" by WALT
WHITMAN, items from Martha's Vineyard with "Black Dog" logo,
including a ball cap, and a short, baggy summer dress, and an
autographed photo of the two of them wishing LEWINSKY "Happy
Birthday."
neckties,

RAINES believed that LEWINSKY had given him two
described as nice dress ties-that RAINES believed she

saw the President wear on one occasion. LBWINSKY also told
RAINES that LEWINSKY gave him a couple of books.

RAINES advised that LEWINSKY told her she had been
subpoenaed for a deposition by PAULA JONES' attorneys. LEWINSKY
was concerned with what to say. LEWINSKY felt she had done
nothing illegal, but if she denied having had sex with the
President, would this be perjury. LEWINSKY advised RAINES that
she had contacted VERNON JORDAN and JORDAN had referred a lawyer
to LEWINSKY. RAINES was never told of or shown the affidavit
LEWINSKY and her attorney provided to JONES‘ attorneys. At that
time, LEWINSKY told RAINES she had not spoken to the President
about the affidavit.

Sometime around the middle of 1997, LEWINSKY told
RAINES that she wanted to leave D.C. LEWINSKY asked the
President for help. VERNON JORDAN put her in contact with Revlon
and Bersa &. Marcella (phonetic) in New York as well as a couple
of other firms.
this job hunt.

RAINES didn't know how JORDAN got involved in
P

Rained advised that her last contact with LEWINSKY was
a phone call on Tuesday, January 20, 1998. LEWINSKY asked RAINES
to speak to her lawyer BILL GINSBERG. GINSBERG asked RAINES to
refer all of her calls concerning LEWINSKY to his law firm.
GINSBERG also stated "be careful." RAINES didn't understand what
GINSBERG was referring to.

TRIPP.
RAINES was aware of LEWINSKY's friendship with LINDA

LEWINSKY told RAINES she had confided in TRIPP concerning
her relationship with the President. RAINES also believed
LEWINSKY had also shared that information with LEWINSKY's mother
and an aunt.
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RAINES stated that LEWINSKY had been a very loyal and
supportive friend. RAINES found LEWINSKY to be truthful and had
no reason not to believe LEWINSKY concerning LEWINSKY's
relationship with the President.
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111 UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

f’!_“_“____________X

13:
IN RE:

14GRAND JURY PROCEEDINGS :

is’;

Page 3

t11
ASHLEY RAINES

I:iwas caked as a witness end having been first duty Sworn b
,a 1 the Foreperson of the Grand Jury, was examined and test if-yred
tslas follows:
161 EXAMINATION
I71 BY MR. WlSENBERG:

Q
l~lrecord olease.

Good morning. would you state your name for the

I251

Page 4
t I Ifederal  law other than a Class B or Class C misdemeanor or
12 1 infraction in dealing with witnesses, potential wr&sse s,
I 3 I attomevs or others conceminq the avil case Jones v.
i 4 j Clinton?
151 Dii ou understand what I just read?
[61 x -Sure. Yes.
(71 Q
[alto you?

And the authority of the Grand Jury as I’ve read it

[91 A Yes.

I:!;
Cl I’m now going to be reading to you, discussing with

&
ou briefly what are known as rights and responsibiliiis of

[I 2 1 rand Jury witnesses. Occasionall
113 1 understand and that will require thar

I11 ask you if you

114 ]no so that the court re
you say either yes or

[ I 5 1 nod or uh-ph oSru$uR
orter can pick it up rather than a

I161
Q Okay. You have every - you have a privilege

i :i ; against self-incrimination which means you may refuse to
t191answer  an
,20 1 would ten

question if a truthful answer to that questiondy.
to mcnmmate you. Do you understand that?

i2li A Yes. . -
(221 Q Anything you sa
t23lGrand  Jury or in a subsequent L

may be used against you by the

~24 lunderstand  that?
gal proceeding. Do you

I251 A Yes.

OlCStarr

Page 5
0 If you have retained counsel. you cannot have the

counsel in the Grand Ju
! will permit you a reasona le opportunity to step outside the%

room wrth you. but the Grand Jurors

: Grand Jury room to consult with your counsel if you so
E -desrre.  Do you understand that?

A- Yes.
Q And I understand you are represented by counsel

I here today;rs  that correct?
2‘ A Yes.

_- Q And who would that be?
A Wendv White..--

[IT: Q And do you know what firm she is with?
il:: A Shea and Gardner.

i ii j Grand Jurors themselves,

Page 6
:: Ican’t  go blabbin about it. Do you understand?
‘-1.-, A #es.
i3; Q There are other exceptions. For instance, if - .
; 4 : I’m  not at all saying this will happen, but if there was ever
r5:atriallaterofany~and~puappearedasawrtness.and
: 6 1 you sard something a that nal that was drfferent than what

ou said at the Grand Jury, that would be an example where
wo;‘e”,”  breached. Do you understand that?

Q
li f i Counsel that are peculiar  to the Office of lnde

There are certain things that office of Independent
ndent

r:IiCounsel that it’s - at I+ one,instance  will a ow. wrthR”
;;f;z=yper court order, m certain occasrons the rule of

[ ~5 jexamp
would

%
be - could be breached. That would be another

I:61
p y;~;nderstand  that?

0 The -but other than these exceptions, if is a
i : : i rneral rule we are att bound by that oath of secrecy.
I I 91 owever. you are not_ A witness who appears before the Grand
;;;;J~ IS not bound by an oath of secrecy. Do you understand

7.3
i22j A Yes.
If :inot.

Q You can go talk about what transpires here today oc
Thars a matter for you and your attorney to tak

rzs~about.  Do you understand?

3
Page 7

[II A Yes.
Q You can7 tie to us. You can’t i

1’3  i nutshell not - intentionalty not telling the tnrth  a&a
rjury is. in a

I 4 I material matter an important manner in front of the Grand
15 1 Jury. Do you unPerstand that?
I61 A Yes.

Q If there k anything I ask or Ms. Wirth asks that
ie’iyou  don’t understand by all means ask us to re-ask that
tslquestion.  Do you understand?

I101 A Okay .  Yes.
Q

I :i i to consult with
Again, tf there is anything anytime that ou need
our attorney, you are free to do that. x

(13)
r

ou are 1uncom ortabk and you want to take a brief break,
114 I hat’s fine too.
II51 A Okay .

Q Let’s sea. The - there arts certain &ago&s of
i i7” i witnesses who come before the Grand Jury, and let ma give you
t 1 s I the definition of a target fmm the Department of Justica
t 191 manual. The target ts defined as a person to whom the
t201 rosecutor  or the Grand Jury has substantial evidence linking

comm&siin of a crime and who, in the
122 : jud ement of the prosecutor is a putative defendant.
t2ll~imgorhertothe

1231un erstan~tha\~finibon?
Do you

1241
I251 0 You are not  a target. A subject is defined as a .

Page 2 to Page 7
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Page 8 Page 11
(1 lperson whose conduct is wlthm the scope of the Grand Jury’s ;: ~Admimstrat~on.
12 1 Investigation. Do you understand that? [:: Q
13: $ $z;!dd[ou repeat that again. A

And what is your title there7

subject  IS defined as “a person whose
It’s a long title. It’s Director of office of

1: i conduct IS wlthin  the scope of the Grand Jury’s
! ii Policy Development Operations -I_.

f 6 j Investigation.”
.3.
i6

Q _Okaanyd _And -
A

ji] A  O k a y . i-1
iJ)

Q I’m sorry
:9’ Q Do YOU understand that? A

r s: Administration.-
and Special Liaison to Management and

i9j A Yes:
0 As you can tell. that is a very broad definition.

1 :yi It’s not like you think of a subject on a police t.v. show
rl2lnecessarily. Subject is basically anyone whose got
[13linformation  relevant to the Grand Jury. Do you understand
[14lthat? I
I151 A Yes.

0 So you are - in the technical Department of
I :7”;  Justice definition, you are a subject. Do you understand
[lslthat?

Page 9
[ 1 Iconcern. And a witness just being sqmebgy coming in no
[zlsuspicion  on them at all,, just comln in to grve testrmopy.
(3100 you understand that mformal  drs inctlon between wrtness.

.I.

;;;subject an: ‘arg$;.

Q Wrthin that distinction within that system you are
I76ia witness. Do ou understand that?
[El A {es.

Q Now we cannot romise an body, witness or subject
[{zithat they will never be a target. g d

A Yes. We don’t know an hrng about you ‘and we -
I :: i you never know how a investigation wi develo So we’re

o yoy? em;nd that,?

[13lnot  in a position to tell anyone who appears be ore us as a
[ 14 Igeneral  matter that you will never be target. Do you
[ I 5 1 understand that?
I161 A Yes.

Q
I:i;subpoena;

Okay. Finally, you were here today pursuant to a
is that correct?

I191 A Yes.
I201 Q
i21jsubpoena?

Have you brought any documents pursuant to that_ -
I221 A

Q
M lawyer turned them over I believe on Tuesday.
Okay. So all the documents pursuant to the

i::&ubpoena have been turned oyer, correct?
1251 A Except for documents on my work computer at The

Page 10
f 11 White House in which those are. I guess, going through that
rzlprocess.
I31 0 Okay. That’s till ongoing?
I41 A Yes..

Q
!ztifvou know?

I believe there is some kind of redaction going on

i7j - A I’m not sure.
Q Oka W e l l  ma

/:!your lawyer about t
’

we’ll have a conversation with
at. All’ri  h _ I think we’ve got those

[I o 1 documents that were hande8mcand later on we’ll be going
L 111  through them.
i121  - A O k a y .
[I31 0 Is there anything about your rights and

nsibilities as I’ve read them to you that you don’t
I::;E’erstand?s”
I161 A I don’t think so.
I171 Q
~~lcolleague.

All right. then. 1’U  turn you over to my
Ms. W&h.

I191 BY MS. WlRTH:
1201 Q Ms. Raines. can you tell us how old you are?
I211
r22i A TwenX-six.0 And w ere were YOU born?.--,
1231
~241
I251

A Atlanta, Georgia.-
Q resent occu ation?
A

And what is your
I work in The Wh’ e Office of anagement  andR hp

/
OlCStarr

j-.
[lOI Q

A
And essentially what are your duties In that job?
I manage a budget for the office of Policy

i :: 1 Development, which is made up of the Domestic Policy Council
1131  and the National Economic Council.
(14 loperations and also work on s

I manage their daily

I151
(161

COURT REPORTE~C’a?~~)%%e  up, please.
THE WITNESS:
MR. WISENBERG:

Oh, I’m not oud enough?

i :i; little bit louder.
I’ve been asked if you can talk a

Cl91 THE WITNESS:
[201 BY MS. WIRTH:

Okay. Sony. Should I repeat that?

[211 Q Yeah. Go ahead.
A I manage a budget for the Office of Policy

1:: 1 Development which is comprised of the Domestic Policy Council
[24 land the National Economic Council. And I also work on
I 2 5 1 speclal projects as they come up in my office, the office of

Page 12

ou held your current job?
The whrte  House for four

3375

i 9 j months ago.
I101 Q
r111 A
ii;jAdministration. _

Q
i::ititle changed?

And did your job responsibilities change when your

A They’ve - I’ve always had kind of the same
[ :z: responsibilities. Things have been added and taken away as
~17~supervisors  and managers come in.

i:i!for the four and some odd years that youve been at
Q Soyouvedoneessentiallythesame~&~rk

[2olHouse?
A

[::;example the fund &ana er the bu
r231gel until kovember of’9!?  But since

Well no. I mean theggqe.titint

Q
i::lwas your job?

And when you first came to The Whi@ House, what

+
Page 13

A  WbenIfintcameIwasanintemfmmMayof93
~:&rough the time I was hired in September of ‘93.
I31 Q

A I was hind in the Office of Administrabon under
And after ou were an intern what dii you do?

!:&hat was called the Customer Service Bureau. And I was
161 someone who looked after the needs of the staff of the
17 1 complex and was sOmeone that the staff could come to if they
[e] had questions. How do I get m trash
rglwho do I call to et this service? &That

idted up? How do I -

Cl
nd of thing.

I:iiThe White
&at building or buildings have yqu worked in in

House?
t121 A The Old Executive Office Building.
1131 Q Steadilv since 1993?

[ 16]HOUse?

il4j
I151

A  Uh-huh: Y e s .
Q And how did you come to be an intern at The White

Page8toPagej3 ~~_--__-~
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Page 17
Q

ii 1 about Monica’s work experience at The
Can you tell the Grand Juf&&~;~et~;~~ know

[ 3 1 Intern7 You’ve already mentioned you know who she worked
f 4 1 for. But how Ion
[ sldid she do? An

was she an intern? What types of things

A
Fhlng that you know about that expenence.

/t ian intern. I think she started In the summer of ‘95. And
I really don’t know that much about her working as

[ 8 1 then she had graduated from college so she was looking for a
[ sljob and Tracey was tryin to hel

1101 Q
her, you know, find a lob.

Ill1 A I think within. Ma be outside too, I’m not sure.

[ :: i House?
Q

Outside l%e Whip; House?

And did she even ually get a job at The White

I141 A
Q

Yes, she did.
(151 And what job was that?
[I61 A She was in Legislative Affairs - the office of
[ I 7 1 Legislative Affairs for The Whde House.

Q And do you know whether that was with Tracey’s
~:~~assistanc.e that she got that job?
I201 A

0
Probably with a recommendation I assume.
And which area did she work in when she was workin

i::;for the Office of Legislative Affairs? We can call it OLA.
I231 A Correspondence. _
I241 _
[251 2 %%a~$$ %%hite House.

Page 44
;;: Q Had
: 7 1 before the[resldenty

ou ever met the President or Mrs. Clinton
was elected In 1992?

:3i Yes, only two - a couple of times that I remember
1 4 !when he was Governor.

Q Now. can you just tell the Grand Jury for the
: 2 j record where the Old Executive Office Buildtng ts In relation
: -!  to The White House and whether the ‘re connected.
‘2’ A The Old Executive 0f+ICC?  Bullding is on the corner
i;iof 17th Street and Pennsylvania. And it’s not actually

i :s!connected  to The White House, it sits right next door. It’s
f : ; i separated by what we call West Execubve  Avenue. So there’s
[ 12 !a street that runs in between The White House and the Old
[ : 3 1 Executive Office Buiklin

P
and it’s all within the gates of

[ 11 IThe White House camp ex.
[>5j Q And what floor do you work on?
1161 A The first floor.

Q Okay. Now, did there come a time that you met
! :i i Monica Lewinsk ?
[I91 A &s.
,701 Q The first time. And can vou tell the Grand JUIV
i 5; i when that was?

A I believe that it was in November of ‘95. We had a
/::ibirthday party for her supervisor.
~241 Q
I251 A

And who was her surrvisqr?
Her name IS Tracey obow~ck. And Tracey used to

[ 1 Iactually work in our office. and we still had, you know, a
Page 15

12 1 relationshi
131 6

with her so we had a pa

i4i

At the Old Executive %%kIing?
A Uh-huh. Yes.
Q And what was Monica’s role and job at that time in

I z i The White House?
A I think she was still her intern. but I’m not

!i 1 positive that she was an intern at that point.
;9,.-, Q

( I o 1 Monica’s? ~-
And do vou know what her duties were as an intern.

I

A Just in knowing what Tracey did, Tracey as the
iii i Director of the Chief of Staffs correspondence and would
~131 respond to any ietters that the Chief of Staff received, and
1 I I ! Monica assisted her in that

Q
capa

c?.Okay. And do you now where Monica physically
j:z;worked. where her work station was?

A I never saw her there but Trace
iii i workstation was on the ground floor bf the Old

s Intern
l&cutive

rlglOffice Building.
l201.. Q_ Do you know whether she also worked at The White
[ 2 I 1 House?
(221 A What do ou - The White House building?
I231 Q In The v\Xlite House building, yeah.
1241
[251

Aa E.n she was an intern?

Page 16
No, I don’t think so..
And Trace! Bobow~ck’s  oftice was atso in Ok!

IS1 MR. WtSENBERG: Can I butt in?
161 MS. WlRTH:  Sure.
I71 BY MR. WlSENBERG:

Q
; ii would you?

You wouldn’t happen to know how to spell Bobowick.

[lOI A Oh, absolutely.
1111 0 Could YOU spell it for me?
iizi A  B-o-b&w-i-&.
I131 Q Thanks.
[141 A She was not Bobowick at the time. She was married.
1151 BY MS. WtRTH:
[I61 Q What was her name then?
I171 A It was Beckett at the time.

Q Now you said that you met Monica at this party.
f :“,i  Dii vou eventuallv establish a friendship with her?
iioi - A  Yei. Idid.
I211 Q And how quick1 did that take lace?

A  Isawheratas~ffholidaypa&inTheWhite
i:SiHouse that they usually have every year, and we would do
[24 lthings  from time to time, go to dinner, go to a movie, those
[ 2 5 1 types of things.

Ill
I21
[31
141

Page 18
Q And who was her supervisor there?
A I think I remember her name was Jocelyn Jolley.
AQ ltJ;O;yh~yoyt hefl

I;;work?
0 Now, on what floor of the East Wing did Monica

I71 A The first floor.
Q

i i;stopped workin
Oka

at
A ?es.

+
Now did there come a time when Monica

he Wtiite House, when she left?
1101
Ill1 Q Do you know when that was?
[I21 A

Q
Spnng of ‘96. I don’t remember the exact month.
Oka

i::;you remember roug
.

Y,
Let me just take

r
ou back for a second. Do

A
ly when she went o OLA?

~:~~December.
Office of Legislative Affairs? I think it was

[I71 Q Of?
1181 A

Q
Of’95  I’m  not positiie.

1191 Okay. And then she left in the spring of ‘967
[201 A Yes.

Q
i::ihad been friends

So b the time Monica had left The White House, you
wi& her for lesJ than a year?

1231 A  Oh,yes.
Q

I::lher at that
And how would you describe your relationship with

point?

Page 19
111 A

i Z i point?
Q

At that point we were friends.
Would you consider her a close friend at that

[41I~l’was  at Th;m;;;;ucy No. 1 don?  mink.=.
Q !-low o en dK1 you see her dunng the time that she

A It was a long time ago. I would say maybe once a
ii;week or every two weeks.
191

1101 AQ IzK?A sitive.
Q

I :: i relationshi
Since sR”e left The White’Hous&  has your

I131 1 -
deykwwfurther -

1141 - in’terms of closeness?
I151 AQ Sure. Yes.

::76iher now?
Q And how would you describe your relationship with

1181 A I wouM consider her a close friend.
Q Now, do you know why Monica left The White House

i:iiwhen she left her employment at The White House?
A She told me that the

i::;were getting a new director of the oL
told her it was because they
ce, and he wanted to

1231 bripg in his own person to do correspondence. They were
[24]going to take the two positions that were currentty  there,
tzslmake it one position and just reorganize the office. I don’t ’

OIC-Starr Page 14 to Page 19
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Page 20 Page 23

[ 11 think they were very happy with her supervrsor and her
[z ]worklng condrhons and envrronment or, I mean, what she was
[ 3 1 doing so
(41 0 So did Ms. Jolley leave as well7
(51 A Yes, she did.

0 Do you have any knowledge or information from
1 ;iMonica or elsewhere about whose decision it was that Monica
i 8 1 and Jocelyn leave?

A Well several things. In my office, we have The
ii ,‘i  White House personnel liarson and we deal a lot with the
[ 1 I 1 personnel issues. So I hear thin s goin on in that capacity
[ 12 1 and also from Monica. So from &onica? heard Tim Keating.
(13lwho was the kind of - I don’t know that he was called the
114 ]Chief of Staff, but he was kind of in that role, he oversaw
115 1 the operations of Le
[~6loffice.  what I would 8

islative Affairs. And then from my
ear IS that Evelyn Lreberman. Tan

and I don’t know if there were others. That’s
~~i~~r$&~ly people that I remember-the only names

I:i;Tirn -
Q So Evelyn and Tim Keating - Evelyn Liebeman and

1221 A Yes.
I231 Q I’m sorry - Tim Keating -
[241
[251 Aa R ht.-Rad some role in the decision to eliminate

i l l A I don’t rer?ember that it was her specifically. As
i 2 ! issues come up, the offtce talks about things. And whether
i 3 I It was my boss who came In and told her or - I can’t imagine
I 4. they would have had a rxnversatron  like that in our general
: 5 1 offce.  but my assum ttcn
I 6 1 took place was that t I!

from heanng whatever conversations
ose were the people.

:7! Q Would rt x fair to characterize that as office
[ 8 lscuddlebut? In other WCXS. you didn’t - as opposed to -
[ 9; office  talk about why

[ i o; sheet of piper -
she sft as opposed to you didn’t get a

cl:1
Q

That’s exactly right..
1121
il3jthe -

- that sad where YOU know who was resoonsible  for

I141 A And I wasn’t involved in any of the conversation to
rlsithat.

Q So off - rn terms of this office talk you had
I :7”1  heard that it was Evelyn LRberman and Tim Keating; is that
rlelcorrect?
[191 A Yes.

Q Was there any office talk at the time about whyI:; IEvelyn Lieberman or anybody else wanted Monica transferred?
[221 A
1231 Q

Yes. there was.
And what was that?

A From what I heard it sounded as if Eve
i::inoti&d Monica spending a large amount of her time in‘r

n had
he

Page 21
t 11 Monica and Jocelyn from OlA?
121 A Well, I don’t know if Evelyn was involved in
t31elrmrnating Jocelyn also. I wouM assume that, but I don’t
t4lknow.

THE FOREPERSON:
[65;speak up a little bit.

Excuse me. You still need to

I71 THE WITNESS: Okay. I’msorry.
l8l BY MS. WIRTH:

Q Now when Monica left the Office of Legislative
1 :z;Affairs do you know what happened to her after that, where
[ 1 I 1 she  went to work?

I don’t believe so.
Did you ever hear that she worked briefty for Patsy

ilqjThomasson? _
1201 A No.
I211 Q Do YOU know when she ended up working at the
ii2 j Pentagon zugh
1231

Q
Xrememberhspringof’96. - j

1241
[251was  at the

okay. And did you keep in touch with her when she /
Pentagon? I

Page 22 /

111 A Yes.
121 Q And phone calls back and forth and so on?
131 A Yes.
I41 Q And did you continue to see her on a social basis?
IS1 A Yes.

1

176ijob?
Q And can you tell us whether she was happy on that

A I - throughout the whole
i:;enjoyed the job. It was somethin

[lOI Q Do you know wha

i :: i the Penta
A She was the confidential assistant to Ken Bacon,

[ 13lduties. S4
on spokesman and assisted him in secretarial type

j

’
e would also go on trips that the Secretary of

1111 Defense would go in which the press would attend and she
r 15 1 would  transcribe an interviews that Cohen would have.

/I
1161 B Y  M R. V&SENBERG:

i :i; Keatin
Q The - you mentioned that Monica thought it was lit i

[ 191  througa
who made the decision to transfer her but that
The White House personnel liaison, whioh was near I

tzolwhere you were located -
rz11 A She sits next to me.
I221 0 Who would that be who sits next to you?
1231 A Kel McClure.

Q AnilKelly McClure, was she the ona who told you
I:: i that k was Tim Keating and Evelyn Liiberman?

Page 24

A
I :!;  awestruok with the Pres

fi31Wrng.

I think ~~~~~~~~$~~h~~~~~~d~~s

[ 12 1 the fact that she was comin over frequently to the West
Maybe she would wa k by as he was walking out or

I 14 lsomething of that nature.
Q An

i:zltalk in addition to l?
hing e!se you can remember in terms of office

I 17 I little awestruck?
angrng out at the West Wing, being a

A Just that they used - she had probably used the
i : i i word  inappropriate as her behavior.
I201
1211 2 %% those circumstances that I had iust

talk about inapprop&Mness in terms

hat I - not that I heard, no.

&C

Page 25
Q

I: lldescribed  to us?
It was more behavior, and the behavior that you’ve

[31 A Right. R igh t .
I41 Q No one said anything about her - you didn’t hear
ISI any office talk about her typing being bad or anything like
[sIthat?
171 A No, not that I remember. Uh-uh.

0
fiithreat - &Jh

You didnl hear any office talk about her being a
a sioal threat to the President, did you?

I101 BINHAK One more question. _
Ill1 BY MR. BINHAK:
1121 Q Dii you hear any office talk that she was not doing
;;;;herjob corct)((?b. No,

I151 BY MS. WtRTH:
i16j Q Now about the time that Monica was I guess taken
[ 17 lout of the Office of Legislative Affairs - when you heard
tlelthese things about, you know, Monica being awestruck with the
I I 91 President or, you know, frequently han kg around the West
tzo]Win

4.
and so on, were you aware of tha yoursetfeither from9

I 211  anyt  ing h&at y$03aw or anythrng that she told you?
1221

Q
iZ;the  Office of Le islative

rring thzzTnf tz;E ;t; fi;Erking at

tss]friendship. did s e speak to you about the Prestdent?

___. --. ___~. ~___
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L11
[2l
[31
141
[51
I61
171

Page 27
Q Go to the mall with her?
A Yes.
Q Go topartiiswith her?
A On occasion.
Q Do ou know anybody named Kevin Moran?
A Y e aK
Q Have you ever gone to a party with her at Kevin’s

iejhouse?
A Oh yes. Did she go with me to that party? I

rl(z!don’t  - aduallv.  no. I don’t remember she was at that
ifiipartywith me..
1121 Q at his house?
1131 A

But you went to a pa
?lI did, but I don’t thrnk s e was there.

I141 0 Okay. Do you remember -
I151 A I can’t be sure. I can’t remember. I don’t think
i161so-
,171 0 Okay. Do you have a friend named Helen?i;ei
j191
I201
I211
1221
I231
I241
t2s1

A Helen. yes:
0 And isshesomeone Monica knew?
A I think they probably met a couple of times.
Q And do you have a friend named Lisa?
A Lisa, yes.
Q Who’s Lisa?
A
Q

She’s my roommate.
And she s someone Monica knew as welt?

Page 28
111 A Yes.
I’1 0 Have you been to eech other’s homes?
131 A Yes.
I41 Q So you’ve been to Monica’s apartment?
151 A Yes.

Q
lflyou took or anyb
181

Dg;;l;i;zym ~~~~hyourxrssession that

A No, do not.
0 At the time that you started to hear, you know the

t:~~offk~ talk about wh Monica was asked to leave the office of
[ 11 jLegrstatiie  Affairs, r,t e business about, you know, being
112  jawestruck  and hanging around the West Wrn$ too frequently and
[ 13 iso  on. did ou share any of that wtth Monloa  .
,111
L-.1

x .No I would not have. That was in my offtcial
r151capacity.
[16] Q

A
Did you ever tell her that, that talk?
I can’t  imagine that I would have. I don’t

i :: ! remember having a conversation. l’m  pretty - I keep my
j1sjoffiual and personal business separate.
I201 Q Have ou ever met anybody in Monica’s family?
I’ll A Yes, I ave.K
[-‘-‘I Q Have you met her mother?
I231 A Yes.
1241 0 Have you met her dad?
I251 A Yes.

!:I Have you met her brother?
:I?! AQ Yes.
!3!

AQ
Has she met your mother?

:4: Yes.
!5;

A0
Have your mothers met?

:6!
Q

On one occasion, yes.
Now. did there come a time when Monica dtscussed

ii i with you th: na+u;z. of her relationship with the President?
I91

[IO! Q
A

And can you tell us when that oocurred?
I remember that it was in the summer of ‘96. I

iii 1 don’t remember the exact month.
Q And do you remember where

i::iconversation took place? Was it on the teiep
ou were when that

r;one? In
rlslperson?
!I61 A tt was in person.
[171 Q
I181 A

Do you remember where you were?
When she was telling me about it. we were in my__^^_

,lY,LUl.

I201 Q An4
j211 A She
(221 oseehiminhis-

ii(231. now, that they WC _.___
[ 2 4 1 Incidents over the pent
r251ooourred  to that point.

d what did she tell you?
? totd me that he would call her. that she would
- in the office in his study area, and you
WH  talk. She was kind of rela

d of their relationship as I
ing
had

Page 30
0 Was she talking about things that ooourred when she

I: iwas worki;g atytr White House?
I31

i:;any ph
Q And did she tell you anythin

&?
ical relationship between her and SI

about the nature of
e President

[6lduring at cwersation?
j71 A Yes, she did.
!81 Q Whatdid  she tell ou?

A She told me that t
jliiwould have oral sex.

zey would kii and that they

I::;that?
Q When she told you this, were you surprised to hear

i13; A Yes.
Q When she told you this, what was her demeanor at

i ::; that time? Was she telling you, you know, in a upset manner
[ 16]COfICetned  manner, excited manner, happy? I mean, how v&rid
[171you describe her demeanor?

Page 31

.--,
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[ll 0 And did she tell ou how she fett about that?
12; A I think she was f!u strated

Q
ii j at that point to

Did she tell you whether she had made any attempts
et in touch with the Prestdent?

[51 A 80. I don’t think so. I don’t know how she would
[sthave.

Q Did she tell
jilanswered this - did she tel7

ou - and you may have already

t 9 i took place?
you where their relahonship

;:;;0fhX.
A She told me in the study. which I off of his

(121 0 Have ou been in the Oval Office yourself?
1131 A Yes, I ave.K
[I41 0 And have you ever been in the study?
t151 A No.
1161 Q What isrur understandin
[ i7 1 study area? How woul 8-

of the nature of the

r1slaccess?
you descnbe tha a terms of publrc

1191 A
Q

I don’t think there is any public access.
Is that a room that you would describe as private

$i;to the President?
I221 A Yes.

Q
1:: i relationshi

Dii Monica indicate to you at what time of day her
with the President took place?

t251 I When she worked there, I think she told me it was

Page 33

11 Ion weekends, and afternoon or evening I don’t really know.
I21 Q Do

t;
ou remember her saying weekend?

I31 A Uh- uh. Yes.
[II Q Do you remember her saying evening as well?
(51 A No. No.

Q Okay. Did she give
r
ou any indication of how often

176ishe had had physical relations wtth he President up to that
[ 8 1 point?

A I don’t remember the frequency because, again, she
t:z;was telling me - kind of recalling events of previous
I I I t historv. so I don’t reallv have a concept of how frequent it
1.-1

tlztwas. *.
I131 Q

A
When she told you this, did you believe her7
It was a lot of information at one time. I had no

i ::i reason not to believe her, so I just of listened.
[IsI Cl Did ou give her any advice?
1171 A No. rdidn’t reallv know what kind of advice to
i ;i igive in that situation.

Q Now did there come a time when ou learned from
I&?iMonica that the relaiionship  between her and the b .resident
t21jhad resumed in an

A Wex
way?
foralongperiodoftirne erlguesslong

i::ispans of time would go buy where she woudn’t  hear from htm
[24]on  the phone, you know, weeks, six. maybe even a ceupk? of
tzslmonths.  And she didn’t see him for a very bng period of

Page 34
[ 11 time except for if she went to an event he was speaking at or
tzjsomethin
r3rfor a verv

of that nature. But she diin’t  actually
% P

o see him
no wried of time. Afterthe time she old me.

i ; i it was basically’ ‘ust phone calls.
0 bka

Iz; him again on the te
.

&
Did she tell you when she started to talk to

A
phone?

Yeah I believe she did. I don’t remember when it
fitwas. thouah.  I re&mber it was a long time before she heard
igifrom him Z

8
ain.

You told us that this conversation where she
~:~~revealed her relationship with the President tack place in
t12jthe  summer of 1996; is that right?
(131 A Yeah, I think so.

Q Can you tell us roughly when - if you can - H
:::lthe teleohone calls started? If vou can.

rhen
,__,~ ~~ ~.
I161 A I real
t171 MR. WISI&

can’t. I’m  sorry.
BERG: Can I ask one question?

I181 MS. WIRTH: Yeah sure.
[I91 BY MR. WlSENBERG:

Q It’s just a clarification. Is it that - I thought
I:yiyou had said - you had said that when she first tdd you
t22labout  it the relationship appeared to be over; is that
r23,corred’!

A I wouldn’t characterize it as over, she just hadn’t
I::;heard from him in a while.

Page 35
Q So it’s  not even necessarily that there was a

iiicomplete break In communrcation between them; is that
[ 3 1 correct7
I41
I51

; Jo”;  long periods of time between communicat:on.

1’51 MR. BINAAK:
171

iai
THE WITNESS-

Ca{ul$k a couple of questions?

BY MR. BINHAK:
Q First, you tned to describe a little bit about

[ :iiMonica was behavrng when she told you this information in the
1111 car. Can you just
[12) tell them what she9

ive the Grand Jury as best you can just
old you In the car. and as best you can

[ 13 1 remember the words that she used.
1141 A The words that she used?

Q
I:zihad with her.

Yeah, just try to recount the conversation that you

I :z;tellin
A She would rela - she, you know, started off by

(191  Chte.9
me it happened when sze was an intern working in the

of Staffs office during the furtou h - the ovemment
t2o~furlou h.
(2 11 the Ct?

She would talk to him when3, 8e woul come down to
ref of Staffs office to check on the status of how the

122 1 negotiations were going. She would tell me of the - she
t23jkind of laid out the sequence of events and, you know, this
124 ]was on a Tuesda for exam le. and then on the next da he
tzslsaid tRis or I sawtim here. &td then a couple of days layer

Page 36
t1 lshe had to deliver something to the West Wrng,.and she walked
(21 b the office and he was comin
~31 hx.ontca.” It was those kinds of ph.

out, and he sard “Hi,

14 jgoin
ings that she was krnd of

through telling me as she remembered any interaction
tsjwith%m.

Q So at least at the beginnin
/76ishe began b describing how she met wit

of the conversation

i 8 I- at least at x
ii him, and then this -’

e time the specific instances that led to a
fstmore gradrl e;y&yn of the relatronshtp.

1101
[III Q lsqhat  correct?

A Basically any interaction that they had, whether it
i::{was just a ‘Hi” or she saw him do this or yeah.

Q So it’s not like she told you just at one
I::! had this particular intimate relationship with the Presir!

oint I
ent,

[ 161 she gave you a series of events that actually led to that?
1171 A Right. Right.

Q Now so
t : ii working in the Chief of B

ou said that she met him when she was
taft’s  office.

rzorthe  Chref of Staff was at that time?
Do you remember who

.--.
f211 A Leon Panetta.

Q Oka
IZiWing of The White

.
zt

And Leon Panetta, did he work in the West
ouse?

1241 A Yes.
(251 Q Did he work near where the President was.

-”

Page 37

(11 A
Q

Yeah, down the hallwa
So was it conceivable r;at she wduld meet the

IiiPresident at the time she was working in Leon Panetta’s
t41ofiice7
I51 A

Q
Oh, yeah, absolutely.
Okay. And so now you’ve described - you said that

i76;she described to you a series of I guess we can call them
[ 8 1 innocuous personal contacts that she’d had with the
I 9 I President, correct?

1101 A Sure .
0 After she described those .what’s--  how did she -

{::iyou know, the best you can recall I unde’rstand  this was a
113 1 while ago, but how did she describe the next level of
[ 14 jescalatron in the relationship between her and the President?
1151 A

Q
What do you mean the -
Well in other words you said that she said I met

I:tihirn in the office, we’ passed, we &&hatted I saw him in
t 1s j the hall. Then what did she describe was the next - what
tlg~happened after that?

A Well, during the events that she was recalling to
I:yime would have been instances where they had physical contact_
(22 1 It would have been in the same uence of events that she
t231told me that she saw him in the hal=14v

Q
ay.

i::;in the halfway?
Did she say that she had physical contact wtth hii_

Page 32 to Page 37
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Page 38
A Oh. no. no. no. no. no.

j2i Q O k a y .  .So’-
~3: A I’m just sa ing that there wasn’t - she didn’t
‘I  ! lead up to - she would te I me the sequence of events asr
: 51 they happened. And as they happened, there were
j 6; urcumstances in which there was physlcal contact.
:7: Q But the physical contact was not the first time she
f 9 I met the President?
:31 A No, no.

: 1;; they - the
0 Did she give you a sense of how long it took before
first time she met him until they actually had

: IZ 1 any kind of physical contact?
A

i::;which the first
Well it was still during the furlough I think in

iI5ljust a couple oP
hysical  contact took place. So I would say
da S.

Q Andlthen you said that later she described to you
I:76lsome  pho;e ach!;;$she was with the President.

1181
Q

iii&e they having? Were they just lsarssmg
Did she describe toy - whatJK;i;fppne calls

1 z 11 they discussi
A

In the phone calls?
“9  don’t remember. At first I think basically it

i::;was when she wouM be around maybe on a weekend when he would
124 lbe in the office and basical

zi;’rz51possibility  of seeing each o
dscussing, you know. the
er.

Page 41
! : : conversations would take place. did she - she would call you
1: i from time to time and tell you about them? Is that how you
:x! learned about them?
:4: A She wouldn’t call me to tell me, you know. She
: j!wOUld call me in our re ular fnendship if we were making
[ 6;
: 7: f:

lans or talking and ca chmg up. and she would mention thatP
e’d called or -

[B: Q Did she tell you anything about what she was
hone calls. how she received them. how

[zsltelephone?

Page 39 Page 42

I11 Q And he would call heR
I21 A Yes.
I31 Q that she called him?

A
I :i had never called him, and I don’t think
[6]hOW  to.
,-I, 0 Okav

III A Some. Some.
0 And knowing Monica did her recounting of the

I : i telephone conversations sound true? Would they have a ring
[ 4 lof truth to them? She was telling you the truth?

,
[51 A I didn’t have any reason to believe that she wasn’t
[ 6ltelling  me the truth.
I71 BY MR. WlSENBERG:
[El Q Not just the phone conversations but a lot of what
rglyou’ve relayed to us that she told ou historical about it

I 1 o 1 seems 10. be fairly, fairly detailed. has it somezing that
I 111 had the nng of truth to you back at the time she was telling
!12lyou?
I131 A When she would tell me things, I would listen. I
I 14 I didn’t  have any reason to believe she was lying, but you know
[ IS 1 I didn’t go ask anybody else if they thought rt was true or
risitalked to anybody else about it to confirm her story. I
I 17 Ididn’t  have - I couldn’t do that.

Q When she wouM be upset because she hadn’t heard
i :iifrom  the President in a while and then would be happy when
I 20 I she had heard from him, did that seem to be me& up to you or
1211genuine frustration and then oenuine happiness?
1221- $y &seeMeferiuifbe. . .
1231

Q
t::;by the FBI?

& you recall that you* been recently in&Mewed

j.1

I81
191

EY Mz.%i RTH :
0 Now. did she tell YOU the kinds of thinas that thev

[ ioiwould talk about on.the-telephonk  w,hen these convebations _
[ I I 1 took place_Athe tele hone conversabons?

I :: i not in detail.
I be [eve she probably would have in generalities.P

You know they were personal conversations.
[I I 1 but she would me kind of subject matters.
I151 you remember any of them?

::76iand
I remember that he would talk about his childhood

[ 1 e 1 ctuIfz#
rowing up. and she would relay stories about her
ood and growing up. I guess normal conversations that

[ 191 you would have with someone that you’re getting to know.
I201 0

A
Anything else that you remember?
You know, they woukl

I::; he was going to take or had taken ans.
robably  talk about trips that
tnps that she was

[231taking, you w. with the Secretary and - I can’t remember
[ 24 1 any specific Subjects.
12sljust -

I’m sure that there were plenty, I

Page 40
Q When you said a dnt ago that to the best of your

I::memory those conversations took place on the weekend?
I31 A No. No, I don’t know that I said that.
[41 0 I’m  so
: 51 know when the

_ Maybe I misunderstood that. Do you

I61 A hell
took p acer

the
[ 7 1 home, it would be &me!

wouM happen - if he called her at
imes in the middle of the n’ ht.

181 Q
[slmean?

When you said middle of the night. w at bme do you“(,  .

[lOI A
[I11

Q lntnt~~orn~R;d:OO,~OO  in the morning..

A Yeah. She said it was retty late because tt would

i

i ::; wake her up, but she went to bed pre
[ 14 1 to get up really early for work.

early because she had
And then also the

~1slconversations  would take
! 16 1 at work and he would call !

lace on the weekend while she was
er at her desk or -

Q
i : 2: 1 conversatiF?

Do you have any idea the length of some of these 1
Dii she ever tell you how long they spoke?

I191
Q

She might have, but I don? remember.
You may have been asked this already b

I:;; but let me ask it a
Mr. Binhek.

122 Iwhether the Presi&l
ain. Do you have any knowledge as or
ent made the phone calls or she made them

12 3 1 or a little bit of both? Do you know?
I241 A He would call her.
I251 Q Now, during the time that these telephone

s
Page  43

111 A Yes.
Q1 :i interviewed you when you described

And do You -1 “~[~#$~t~oyou about
~4 lher physical-relationshtp  with the President during the ttrne
1s 1 she was working at The White House as reciprocal oral sex?
I 6 I Do vou remember savina that?
i7j - A Yes,  life:
[El Q

A
And that’s - that was in fact what she told you?

191 Yes I’m
Q N&,didp

retty surethatwas true.

I:yithe President in
yoq ever learn that Mqnica began to see

ll21 A  ~pjsoh”ea~!?7
Q

t$he started to see him again in
And do you reme&e;yghly when that began whe

1151 A I think it was p&
r1r11997

bty around the beginning of
,__, .--
I171
1181
I191
1201
1211

fZlWe
izci
1251

MR. WISENBERG:
MS. WlRTH:

Are we bud enough.
It’s time for a break.

THE FOREPERSON: it’s  time for a break.
MR. WISENBERG:
MS. WIRTH:

Oh, sorry.
That’s fine. Sorry.

MR. WlSENBERG: We’ll take a 10 minute
‘II come out and get you in 10 minutes.

r
rtness excused.)

Brief recess.)

break.

OIC-Starr
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I:1
i.?]

gitW&pp.)

(31 Q I belsve JUS! before we took a break I had asked
i 4 lwhetner  there came a tme when Monica told ou that she
[slstarted  to see the President again in person ayter these -
j 6) thts senes;f tele$stone calls.
(71

1% 1 and I
Q

thank
And I think I asked you roughly when that occurred,

vou said eanv ‘97.
rioi A Yes. _
ill1 Cl
1131 A

Do you have any recollection as to what month?
No, I don’t

[131 0 Was it still mntertime?
1141 A I donl think I would connect it to a season. I
i1sjdon’t  know.

MR. WISENBERG:
i:t;so the peo

f
le

You realty have to try to speak up
in the back can hear you.

[I81 HE WITNESS:
1191 BY MS WlRM-

Maybe I should face this way.
L-d,

Q Now, do you have any recollection of how she told
i:i:you that she be an to see bin again what she said?

A
i::;talk on the

do. The on

8
zfhone, she wou

thing I dan recall is when they would
ask when she would see him.

And do you remember anything that she told you
i::iabout what the President saaid to her in response to those

Page 45

[ 11questions?
121 A
[ 3 1 remember.

‘We’ll figure something out.” That’s all I really

141 0 Okay. Generally what do you remember about Monica
t5 j telling you that she began to see the President  in person
tslagain? Did she tell ou where, when?
171 A I donr; remember the details of the conversation
i 8 j only that, you know. arrangements had been made. Oh, wait.
[ 91 I’m sorry. I ‘ust did recall something. She went to a radio

tloladdress wit.c, her famity. Her family was in town and I think
[ 111  she told me she had asked if she could ma

tdy
be come to a radio

[ 12 1 addressed and he said that - well, she to me that he told
[ 13 l her that he would talk to Betty, his assistant, and try to
1 I I iwork  something out.
I151 0 And did she uttimatety go to that radio address
tl6laccording to her?
[171 A Yes. Yes.

Q And is there some conversation that took
i ::I that radio address or something that ha

a3 at

Jpened after that I&
I 2 o l made you remember the radio address.

A I think just that she told me that Betty had been
I:: j asked to, you know, help get her family in, and it probably
tz3rhad started some communication between her and Betty about
124 1 her comrng to visit.
r251started.

I think that was probably when that

Page 46
III Q

MS. ws)RTH:
U until this point, do you know whether Monica -

iSland dosed.
Just for the record. the door opened

(41
$Y MS. WtRTH:
Mr Brnhek exits the room. Mr. Binhek returns.)

151

[I 11 I dent know that there was an
Q

htng beyond that.
Okay. So wha s the next thing that you remember

i :: I that happened after the radio address?
II41 A
(151 Q

A
That you heard,,,.
Well, after -

I mean afler a period of time then she totd me
i:;lthat she had gone to vistt him
11 B 1 it was that it ha

P
pened.

I realty canfremember when
but Betty would dear in. She told

t19lme  that Betty teared her in.
I201 Q Do you remember what time of day?
[211 A No. I would assume that it was probably on the
122  Iweekends just because there aren’t a lot of
tz3tweekends.  and that was one concern was tR”OPte  around onat here shouktn’t
(24 1 be a lot of
I251 r5

eople around when she went to visit.
Okay. Did she tell you anything about the visits?

XMAXI8)
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i l l
121
13!

A She did.
Q
A

What did she tell you?
She would tell me

[ 4 1 that - the subjects that they talkeJ
ou know, basically as before
about. It was kind of

(518 mentonng type relatronshrp. She admired him, seeked hrs
I 6 I advise. you know. normal professional type questions.
I71 Q Do you remember anythrng specific she told you that
i 9 1 they talked about?
rg! A 1. really - I can’t remember specifics. She would

[ioltalk. again, subjects. you know, tnps that he had gone on,
[ 11 ltnps that she had
I 12 l to what she thoug I!

one on. She made some recommendations as
t would be a ood

rl3lcan’t  remember what the subje-c!
idea for something, and I

was about.
Cl41 BY MR. BINHAK:
Cl51 Q
I161 A

A policy type thing?,

I I 7 1 that she had.
Not polrcy. not JUS kind of ideas, you know, ideas

iisi Cl But ideas for him personally or for the country or
t19jthe Presidency?
[201 A For the administration type things I guess.
1211 BY MS. WtRTH.
I--,

I221 0
123 I responded to a

You were about to tell us something, that he
sug estion of hers?

[241 A I thrn he encouraged her saying ou know those9,
12s 1 were all good ideas. He would thank about him. ‘Jut  I mean
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I 11 it was never an
12 l he decided to dyt’ R.’

hmg s’ nrficant where she said “Oh. look,

i:ithe visits?
Q

o somet rng I suggested.”
Do you remember anything else she told you about

A
i 2 1 be no physical contact, there WOUM just be, you know,

That sometimes when she would go vistt there would

t7tconversation.
I91 Q And what about other times?

A I mean there still were some times when there would
t:z;be physical contact.
[Ill Q Dii she tell you the nature of that?
II21 A
[13loccasion.

The same as before, kissing and oral sex on

[I41 Q Did she tell you where, specifically what room

Page 49

Cl And did she tell you an
/ ::; her relationship with Betty at that time32’

hrr& about the nature of
Was she getting

1131doser to Betty than she had been previously?
I141 A I think so.
I151 pcfl: Bruce Udotf enters the room4

Let the record reflect that ruce Wolf
I$ihas entered the room. He’s another Associate Independent
tl91Counsel.

[:i/question?
THE WITNESS: I’m sorry, could you repeat the

f211 MS. WtRTH:
0

I::lrelationshi
II

I lost my train of thought mysetf. Oh was theii
getting doser, her relationship with Betty?

I::; have conversations as to whether - when was a good time for
Yes, I believe it was because they would have to
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i ; : her to come VISIT. if tt was going to work. So conversahons
( 2 1 lrke that wouid take place.
! 3 : Q D o
; J ; what the nature of K

ou know whether she ever discussed with Betty
er retationshr with the President was?

A I don’t know that t
12; conversatron  about it, just in that

f:ey really ever had a direct
ou know, she would come

94; - ;vrsrt. I don’t really know that they ad another - anymore
rsiconversations about it. She may have, but I don’t know.

Q
i iii what time if da

Okay. And do you have any memory whatsoever as to
these visits would take place?

I:l: r.thank tt would depend on the day, who was around.
[ 12 j She was cleared in some mornings. There may have been some
[ lslafternoons.  I don’t think that there was ever an evening
r14lvrsit.
I151 Q

A
Do you know how long her visits took generally?
I never asked her a span of time. I can’t imagrne

i :7”;  they would be very long just know his schedule is pretty
r 18 1 hectic.

Q Do you know what preci itated the visits in the
I:zisense whether she would call and ask &?tty if she could see
t2llthe President or whether the President called her, meaning
[221Monica?

A Right. From what I understood from her, most of
I::;the visits were prompted by her asking to see him through

:
I 2 5 1 Betty. Or if she had had a conversation with him on the
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hone and asked if she could see him, he may have mentioned

tzolminutes.”
Q

I:: 1 that occasion?
And did you hear whether she was able to get in on

A I think she got in but only saw Betty. I mean,
i::;that’s  what she told me. I didnY see her when she was
tzslthere.

I:; President’s whereabouts on tha occaston tha you recall?
Q Wasshetoktan\rihiv+respecttethe

131 A Not particulady  related to that visit_ no.
I41 Q Do you know whether she ever had any nicknames fo;
[ 5 1 the President that she used in her conversations with you?
t61 A  Shedkt. I
I71 Q

A
What were they?
Well, when she was referring to him and talking to

1 i 1 me she would call him the
I

bi
[lOI A JUROR:

creep.
Cou d ou speak louder.P

Ill1 THE WITNESS:
A JUROR:

l%e bg creep.
I121 Big creep.
I131 THE WITNESS: Mmm.
1141 BY MS. WIRTH:

I:zlhirn?
0 Do you know why that she chose that nickname for /
A

I :,‘;  him on the
She - well obviously, she didn’t want to refer to

hone as the President and she real
I

[ 19 1 referred to 1.im that way when she ‘was talkin

r
rsonal situation where she was saying the

1:;; o. you know. wherever his trip was taking him. And I assume
I

[ 22 1 the word creep just because she would get upset when she
i
/

t23lwouldn’t  hear from him and wouldn‘t see him, that she didn’t
12 4 1 appreciate the tack of attention, you know, for whatever I
[ 2 5 1 reason called bun that. I
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[II 0 Did she have any nicknames for the Preside-! that
r 2 ! she used when she spoke to hrm directlv?
i3i A Yes, she did.
!41 Q What drd she call hrm?
[ii A She told me that she’d call him handsome.
161 0 Do
17  1 any nicknames at r

ou know whether Monica herself was ca:ed by
he Whrte  House?

,F(, A Not to me no.-.
191 0

110 1 the stalker?
Did you eveihear anyone call her or refer to as

I111 A No, I can’t remember that anvbodv referred tc her
I 12 1 that way to me.

- .
I131 Q DO $0~ know whether Monica ever received any gifts
I 14 1 from the President.
il5i A Yeah, she told me that she did.

0
1:761do you know? if you know.

Was that before or after she left The White House,

llE1 A You know. I don’t
ou tell us what gifts she told you the

The ones that I remember were a hat pin.
t2.21 Q

A
What is a hat pin?
I didn’t know e&her until she told me that it

i::iexisted.  k’s  a long pin that you stick in like the side
t251of ahat. And I guess it’s to keep your hat oh. You put
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[I 1 your hair through it on the inside. I didn’t know. A hat
rzlpin. a broach.
[31 Q
[41 A

What kind of broach? Do you remembeR
It was something that you would wear on a lapel.

[ s 1 It was kind of ant’ uey looking.
[61 Q Diz you ever see it?
[‘I A Yes. She wore it pretty frequently
181 0 I’m sorry, continue.
I91 A

Q
There was a bodr. 7he Leaves of Grass.”

1101 Do ou remember who wrote that?
[ill A Wa ITWhitman.
[1z]wouw be

There was a - my English teacher
vi

ud of me. There was -
Cl31 E FOREPERSON: You have to keep -
I141 A JUROR: The book. what was it?
t151 THE WITNESS: ‘Leaves of Grass.” It was soms

BY MS. WtRTH:
Did you personalty see all these items yoursem

Page 55
A The? items I did. .and I think that’s why I

~ j$tef?befed  them ts because I dd see them. She showed than

I41 Q You saw the broach, correct?
151 A Yes.
t61 Q

A
Did you see the hat pin?

171 I think so. I think so.
I81 Q Andth4zbook?
191 A  Thebook,

Q
i:y{gaveherthebook?  Isthereany

Dii she te& an~&;n~;yt;h~~tres.k3ent

I 12 I particular book?
I131 A Besides the fact that he liked it?
I141 Q Dti she tell you he tiked it?
I151 A Yes.

Q
::76jPresktent?

Okay. Now, did Monica ever give any gifts to the

1181 A  Yes,shedid.
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Page 56 Page 59
[ I 1 interest In them. She really liked men’s hes and enjoyed
[2 lpicking  them out. And she knew that he irked ties! and a lot
[ 3 1 of peo le give them as
; 4 I ties. Rfter the first one,9

ifts to him, so she gave him those
thmk they were In relation to

i;i;;zi;hda& C h r i s t m a s .  .
Drd she ever tell you whether the President wore

[II Q And do you remember when that occurred, when tha:
! 2 1 conversahon  took place7
131
!I:

$ lAbnedl”_‘e  that It was around the summer of ‘97.

151,d, A I thank earl summer.
(6! Q And how Id Monrca feel about that?dy
I:] A

Q
She was upset about It

[81 And what happened then?
[91 A I thank in her own mend and what she wouM share

[ 10 lwith .me she was trymg to get over rt and was contemplatin
: 111 movrng, looking for another ob.
(12 1 communications and thou
tl3]couldcomebacktoTheW4(1

She wanted to get into PF?
t maybe - I don’t know - she

, ,..._.I,_

t9: A Yeah. She would tell me when she would see him
[ CI jwearing it at an event he went to or whatever situation he

I 1 o 1 was in and when she would see hrm on t.v or in the paper.
i l l ] Q ave him besrdes the ties?

A
Any other gifts that she
She gave him - she tolBme that she gave him some

i ::; books and a little frog. She heard that he liked frogs and
[II jshe found a cute little frog that she thought was something
[ I 5 1 he could put on his desk.
[I61 Q
1171~0~ saw?

Did she have any photographs of the President that

t131 A
Q

She did, yes.
Do you remember anything about them? Were they

I:i&jst pictures of him or pictures of him wtth other people or
t211wtth her?

A Well, she showed me pictures from that radio
i::;address that they went to with her family. And then there
[ 24 1 was one just the two of them, 1 beheve also at the radio
tzsjaddress. I think she had other random pictures from another
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[I 1 time she was there she might have gotten them.
Q Did she have an

): “3,R.
phot ra hs of the President

f:iwearing any particular tie that s e boug t rm that you
[ 4 1 recall?

A Yeah. I think she showed me a picture that she had
izlgotten of him wearing the tie. He was signi
171 Q ZI

something.
the books -

A
Okay. Other than the ties a
And she ave me a copy of that picture too. I

I “,  : actually have a copy of t e.ptcture.3,
1101 Q Do ou still have that?
I111 A YeaK

Q
, I think somewhere in my envelope of pictures.

Other than the ties and the books any other
/ :: i presents that you recall she told you she gave the President?

A
i::ithat stand out.

None that I can recall. Those are the only ones

Q Did she ever tell ou anything about a mug, a
I :7” ;drtnking  mug that she gave the Jrestdent?
1181 A

Q
She may have, but I don’t remember.

t:~~Monic.a on it?
Anything about a drinking mug with the words Santa

(211
[221

Aa ~a$a$lonica?

I231 A No.
Q Dii she ever go on any trips with the President

i<:ithat you know of?
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nd where was that to. do vou know?
i6i A I dor?t.

-

Q Did she have any personal contact with the
ii 1 President on that trip that you know of that she totd you
rslabout?

[ioi A I think that they saw each other.
Ill1 Q Saw each other just in passing?
I121 A She tokl me that she saw him.

. [131 Q But not a personal visit?
I141 A No, I don’t think so.

Q
I :zitold you about how, you know, her reta ionsh
[ 17 1 President pr

rnz%

Can you tell us anything aboy that Mor
wtth the

[ 1 e 1 visits
ressed over time? I know you old us that

resu sometimes separated by long periods of time.

[ 14 1 New York or London.
rte House and do it or go somewhere,

You know, she was kind of just playing
115 1 with options in her mind of what she could do.
1161 Q
[ 17 I Jones case?

Did she tell you she had been subpoena in the Paula

1181 A She did.
(191 Q
I201 A

And do you remember roughly when she told you that?
Yes. It was the weekend before Christmas.

[211 Q This past Christmas?
I221 A

Q
Yes, of ‘97.

1231
124laboUt  this?

And what was her reaction when she talked to you

i25j 1. A Well, she told me she had been subpoeneed. Her
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[ 11 reaction was of concern. concern that, you know. she had been
t2 1 singled out or ulled
t3jdeposition itseB

into this and concerned that - of the

Q
and what she would say.

i:;to testify to in the case?
Did she tell you anything about whet she was going

1191
t201
I211
I221

A
Q

No. About her conversation with bin?
Yes, anything that he said to her.

A You need a la r.
Q Anything else awG

I don’t remember.
ut what she said to him?

I231 A
Q

No; I don’t  remember anything else.

$:ido you mean by it?
When you say she told Vernon Jordan  about it. what

Page 61

t11 A
121 Q

That she’d received a subpoena.
Just tell us again everything that you remember

t3jwhat she said about that conversetion with.VeF Jordan.
I41
151

Aa 9:
6

: About tha conversetton with Vernon Jordan?

I61 A I real
[7]me. just that she ha2

don’t remember that she shared much with

18 1 he recommended a la
called him and asked for his advice and

[ sjlawyer the next da
er and she was supposed to meet the
ink she said that he was

110 jesawt her to the o ce and make the intrcdudion_%e
oirg to

I 111 the guy he was recommending and her.
tween

t121 .Q And do you know of our own knowledge  from your
[ 1x1 conversabons  with Monica whetherkat ever to&c place?
I141 A
tislagain.

No, I don’t remember that we ever talked about that

1161 Q
117 jto

Now, you said that the first time Monica mentioned
ou in the first conversation that she had been subpoeneed

tlejto estrfy tn the Paula Jones case that she was concerned.r . .
[I 9 1 Can you tell us what she was concerned about?

A I don’t rernamtx?r until the second conversetion we.
i:!ihad that she told me she was concerned. The meson tbet she
122 lwas concerned she totd me was she was concerned about what
tzsjshe would say in her deposition. If she dented any
124 jrelationship with the President in a deposition whether tbet
t25lWOUkt  be considered perjury.

Page 56 to Page 61 OlCStarr



Ash’ley  Raines, I&!98 XMAx(11)

3384

Page 62

Ill Q
IZ! A

@ she say anything else?

(31 Q
I J lyou thought?

Did you say anything to her at that time about what

I51 A No. I didn’t have an oplnlon.
(6) Q Do you know whether she discussed the subpoena that
I 7 I she received with anvone else other than you and Vernon
i 8 j Jordan?

A I would assume that she told her mother. I don’t
(:zjth~nk that she told me that she told her mother.

Q
i :: 1 she was havin

Did she ever tell you about any discussions that
with Linda Tnpp at about this time?

I131 A 80. The last I’d heard her mention Linda Tripp was
[ 14 Itelling me that she was going to a Christmas party at her
(l~lhouse.
[I61
1171

AQ Have you ever met Linda Tripp?
LA.,

I have met her once.
IlEl Q Under what &umstances?

A It was a farewell party for a colleague of theirs
I:z;at the Pentagon at that colleague’s motheh home.

Q Do you have any knowledge of any relationshipI:f ibetween Monica and Linda as to whether they were friends and
r23lthey would talk?

A Yeah, they were friends. She referred to her when
I:::talking to me that she had talked to Linda. The most their
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[I 1 relafionship that I knew about that she shared with me was
12 1 trading diet secrets and talk+ about.-
13l!ell me that Linda had lost a lo. of weighr

ou know, she would
and how she did

(4 1 It. and Monica was encouragin her to do that.
Q

[z 1 relationshi
Do you know w#ether Monica confided in Linda her

x
with the President?

She told me - she told me at some point she had
ii ialso confided in Linda.

Q Do
1 iii her relationship witK

ou koow of anyone else she confided in about
the President besides ou and Linda?

A She told me that she was ta ng to her mother
1:: 1 about the relationship.

ir;.
She was also talking to her aunt.

[I31 Q Do ou know her aunt’s name?
114, A Debtie Finnerman I think is her name.

Q Anyone else?
A I don’t think so. Not that she shared with me at

il7lleast.
0 Going back to her conversation with Vernon Jordan,

1 :ijdid she indicate to you in any way that she told Vernon
[ zo 1 Jordan about her concerns

A
regardin what she would say’?

I::lifshe tokl me.
I don’t remember if sR talked to him about it or

Q Did she ever tell you about any discussions that -
I : : 1 let me take that back. Did she ever tell you that Linda

I
rzs,Tripp had been subpoenaed to testii in the Paula Jones case? /

----
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111 A I don? rememberthat she shared that with me. No. i
Q Did she ever discuss with you an affidavit that

fiishe. Moni?. si ned in the Paula JOF case?
,

I41 fro.  I don’t know ansvbout that.
Q To your knowledge s e ever tell you that she

:
i 2 idiscuzsed  with the President the sbbpoana that she received
: 7 1 to tesiify?

A Actual
i “,  i subpoena that she a2

I remember in our conversation about the
ually told ma she had not talked to the

( I o 1 President about it, and she was upset he hadn’t called to see
[ 111  how she was doing. I think she assumed in her mind that if
[ ~zlshe had told Vernon that Vernon may have told him, so he knew
[ 13 1 but wasn’t callin to find out how she was doin

Q l%w did she coma to speak to
I ::; how that connection was made?

8emon? Do you know

A She was - as I said before, when she was talking
I :7” i about moving or looking for another ‘ob. she was considering

~191communlcabons  and asked the
[ls~movingt~N~wYorkandwork~~in(hefiektofPR ~

resident for his hel
[molto find a ‘ob. And from what I understand from her,

m trying

[ 2 11 referred c,er to Vernon and suggested that she talk to him,
[ 22 1 that he could possibly have some connections and be able to
(z3lhelp  her.

Q Okay. If
i::isecond conversation wi&

ou can remember, during
her about the subpoena t
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t I ,menttoned to ou that - I think she said tha! she wished the
12: President hadycalled
[ 3 1 it.

her, that she hadn’t spoiten  to him about
Do you remember what conversation it was that she said

r 4 : that?
Is1
[61

$ IA;:: the second.

I’! A The Irst conversation. we were at a party and sher
r 8 1 really just kind of menboned it to me. We ddn’t have much
[ 9 lof a substantive conversation  about it. So that’s why I

[ I o 1 remember clearly fi was the second because I can’t imagine we
[ 1 I 1 would have had much of a conversation at a party with a lot
11rlof people around.
[I31 Q Now, durin this whole time, I uess ou know evec
r 14 I- let’s start at the time tha 9 Monica worked atB Vi&ehe
[ 15 1 House. Did you ever see her with the Presdent?
[I61 A No.

Q
1 :i lever see her with the President?

At any time after she left The White House, did you

i19j A No.
Q You also told us that Monica was thinking of moving

I:y:to New York. How did you feel about her moving?
1221 A I was sad she was goin to be moving. She was a
[23]fIWd  Fat I would, you know, do Soua actmbes wrth. go.p
~24  ItO  m o v e s , 0 t0 dinner. those types  Of things.
1251 - 8 Now, you mentioned a moment ago that she had so
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[ 1 ldisatssion with the President about getting a job in New
[2,YOrk.
[31 A Yes.
I41 Q Can ou tell us about that?

A She x
i z ;.ob that he would know people that ghe couid  talk to or refer

ought, I guess if anybody can help her get a

~7 1 her to people. And I think over several months she had
[ 8 1 conversatiqns  about the whole job search with him and looking
191for  something to do, you know, that she realty wanted to do.

Q Do you know how Vernon Jordan became involved in
I :y i her job search?

A Well, a
I::;He suggested Vernon 3

ain. she asked the President for his help.
ordan, that he would have the contacts

I 14 I and somehow the two of them began a conversation about it.
1151 Q The two of them being she and Vernon?
El61

I:l;in terms of helping

A  She;rdfi;;T;,$s.
,,

0 Do ou know an hing that Vernon Jordan did for her

A She told me I Ihink that he taked to some people
i:iiat some firms and set up interviews for her o( sug ested that
rzlltheytalktoher. Thebottomlinewasthatshehac?
122 J interviews with some companies that he recanmended.

Q
I::ipart to get a job at the United Nations?

Did she ever discuss with you any efforts on her

1.751 A Yes. shedii.
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111 Q
A

Dii she tell you how that came about?
121. That one I don’t remember &arty who was involved
[ 3 J tn omversatiins,  but at some point in her job search
(4 1 disarssions before Vernon Jordan was invofved, the President
151 had talked to Marsha Scott about hel t a ‘ob

P. E!x*.
ing her John

[ 61 Podesta. and I think even she was ta king to tty ume
[71about the whole job search situation. At any rate. someone
[ 8 I had referred her to Bill Richardson, and it may have been
[ 9 J Podesta. but I’m not sure who that actually was.

0
i:yl’to  the United Nations.

For the record. he’s the United States Ambassador

I121 A To the United Nations, yes.
I131 Q And did she eventuallv  meet with Mr. Richardson to
i 14 j your knowledge?
I151 A
1161 Q

Yes. she had told me that she had met with him.
And do you know where that took place?

I171 A No, I don’t. Actually. I only recall a
(18 J conversation o the phone. I’m sure that she did meet him in
~19~person but I -
[201 Q
1211 A

But you don’t know?
I don’t remember.

I221 0 Do you know what the results of that particular job
[231search  at the United Nations were?

A She said that they had - they rim
i::ijob. that she wasn’t sure that that was really wha P

ly offered a
she
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Page 68
i 1 Iwanted to do. She really was focused on wanting to be rn PR
[ 2 I communicatt0r.s.
I31 0 Drd she end up accepting any particular job offer
[I I that you know of,
!5j A Yes. Revlon was the corn
I 6 lshe had been offered a job and acceptecf?

any that she told me that

[‘I Q You told us you know that at some point she had
I 9 I contacted Vernon Jordan
i9i A Yes.

Q
1 :yifirst  hear that stre had contacted him?

Was -when did she tell you that? When did you

I121 A I don’t remember a time
I=

nod, but I don’t think
t13jthat  it’s been a very long period of time hat she’s known
r14jhim.
1151 Q Drd his name come up in either the first or the
t16jsecond  conversation that she had wrth you about the subpoena?
1171 A Yes. because she told me that she had contacted him
i 18 jasking for his advice on the subpoena, and he had recommended
r19)a  lawyer.
I201 Q And as to any involvement that Mr. Jordan had in
I 2 1 I her iob search. do YOU remember whether that took place after
t22jthese conversaboris  about the subpoena were before anything
rz3jelse?
1241 A The fb search had taken place before the
tzs)conversations  with er about -
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[II 0 So he was helping her with her job search before
t2~she had discussions about the subpoena?
t31 A Oh yeah. Yes.

Q Did she ever sa
i!.ithat. I takithah:ck. Do you z

anything to you about - strike
now who Bayani Nelvis is?

t61
I71 Q Have you heard that name?
I81 A No. -
191 Q Did you ever hear Monica mention the President’s

rio~St+wd, the wader. the prson who brought him, you know,
111  Idnnks,  breikfavi;hings lake that?
I121
t131 Q What do you remember Monica telling you about him?.
t141 A Oh. say his name again.
I151 Q Ba anr Nelvis. He’s known as Nel.
I161 A Ne( yes. That’s why I didn’t recognize it. I’ve
[ 17 1 been trvina  to think of his name. I can onlv think of one of
t 18 ithe stewa& names and I knew that wasn’t him. She had a
t~sjfriendship with him. He would get her M 8 MS when she -
rzolyou know we ive those out as trinkets to
t21jcometofheL&’rte House. We give tham o kids or something.peep

iewhenthey

tzz jThey’re  in a box with the presidential seal. And I think
tz3jthey had just a regular friendship. I don’t know how it
(24 jdeveioped.
I251 Q Do you know if she ever had any discussions with
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I 1 J Mr. Nehris. Nel, known to you as Nel. about the President?

Not that I remember. I would  think it would only

1111 A Yes.
1121 Q I’m going to ask you tf
[I 3 jyou and Lisa, who you mentioned eax

ou recall an incident when
rer. your roommate. were

[ 14 1 at the Old Executive office Building and you ran into the
[ 1s 1 President with Catherine Cornelius.
I161 A

Q
I was with my roommate Lisa yes.
Do

K
ou remember an hrng about that particular

! :i 1 incident? p;ghptograph taken at day?
[I91
1201 Q Andwhpwasinthefotqgra$3.

A It was krnd of as we were wa 4 past him so I
I:: 1 have a picture shaking his hand and I think Lisa’s picture ’
[ 23 ] was either as they were either cbming to or coming a R
[241 Q Is Catherine Cornelius also in those
I251 A I think she may be in the backgmun

gCos?
, yeah.
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Cl1 Q And do you recall whether you ever showed those
[: 1 photos to Monica?
I31 A Probably. I probably would have. An
[I 1 I had with the Presrdent  were ktnd of novel. I mean tL

photos that
ey

[slwere neat thongs  to have, so I probably would have showed
16 1 them to her.
171 Q Do you recall any reaction on Monrca’s  part to
~9 lseeing thoF photos rf you notrced any?
I91 She may have made a comment about Cathenne.

[lOI 0 What kind of comment?

Q
~:~~son-rs of the Grand Jurors will as well.

Each of us has a few questions for you and maybe

Did
I::ishe went with r

ou ever hear or did Monica ever tell you that
he President to see a movie in the movie

[ 2 4 1 theater at The White House?
1251 - A No, she didn’t.

Page 7 2

[II Q Did you ever hear about any time when Monica
~2 jwatched  a movie wrth the President in that theater?
t31 A No, I didn’t.
141 Q Okav. When is the bst time that you talked to
tsjMonica?

.
t61 A She balled me Tuesday last week and -
171 Q

A -Tuesday of last week and said “H!Give me just one second. PAUSE Oka , Continue.

Ii ; Monica. Can you take some information from my l&ye
Ashh, it’s

And
[loIshe handed the phone to her lawyer who identified himself as
11 I 1 Bill Ginsberg and the name of his company a phone number to
I 12 1 reach him to aive to anvone that may be calling me about
tl3jMonica. -
Cl41 Q And did he say anything to you about whether you
tls]shouM  call him?
t161 A No,, no. It was i the context of referring anyone
j17)who calls me to hrm rfthe
118.1 Q

have any questions about Monica.

A I JUS sad ‘okay.  Okay.’ He cau ht me off guard.
Qkar AnJ did you agree to that)

:::;I had no idea why they were calling me. so I just ock the
t21jinformation.

t2s)you’re  a good friend of hers.’
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11 lthe  essence of be careful. That wasn’t his exact words, but
t2 1 that was m

(r
recoIledin of basically what @s was tellin

t:iAbout a little Over two years.
Okay. Now, qou knew Momca roughly 8

ma.
r how bng?

I51 A Two  years.
t61 Q During the course of your relationship or based on,
[ 7 1

K
ou know, the tan

1st er, do you cons er her to be generalk?
th and the depth of our relationship with

A
;I a tmthful person?

t:il)her I do.
I do from my experience with her and dealings with

1111 Q Do you find that in ywr reliiinsh
I 12 I she mostly tells the truth, sometii tells the hut‘R

with her that

[13]somethng else? I mean, how would you describe ihe
I 14 1 truthfulness in our cnvn words?
1151 A &he was very open and forthcoming from my
[16]perqxC&&  in What She Would tell me.

Q
I :i ; her. do you know whether it was inscribed?

The book on - that you told us the President gak

1191 A
I201 Q

NO, I don’t remember that, no.
Have you disarssed our presence here today, y&r

t21jtestimony  toda wrth anyone at The White House?
I221 A {es I have.
I231 Q And who did you discuss it with?

A Some ofthe ple in my oft%43 know that I’m not
I:: i there, that lTLe been having o leave to go to meetings andpe”
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[ 11 thongs. m boss certain1
I 2 1 advrsed txe Counsel’s k

and the deputy In my ofhce, and I
o ice as I assume that we’re supposed

! 3 I to when we aet subooenas or have been contacted bv - for
i4 j legal proceei!!rn 5.
:51 Q aid
ii; A I unJ

ou meet wrth anyone from the Counsels 0ffrc-e
erstand that I may need to talk to my la

v?er*: 7 1 that there m,ay be some privilege issues on answering any o
: 3 1 these quesonsYe:a;utt o talk to her?
:91I o t the auestlons wouldl be

%efore you go iet me just tell you what

i:i] A That would be hel ful.
:i21 MR. WISENBERG: e/by don’t we just wait and until -
I : 3 1 to do that until we’ve asked all of our other questions.
:141 MS. WIRTH: Sure, we could do that. Sure.
il51 BY MS. WlRTH:

Q Turning back to the time when Monica discussed with
!:76iyou her conversations with Vernon Jordan and that he had
i 18 1 referred her to a lawyer, did she ever discuss with you who
[I. 9 1 would pay?r thata,laNy.er, any payment arrangements?
I201
I211 MS. WIRTH:
[22]do yours.

I don’t have anymore questions. We can

I231 MR. WISENBERG: Do ou want to go next?
1241 MR. BINHAK: Go aheaa
r251 BY MR. WlSENBERG:
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(11 Q
rz]days ago?

You were served with a Grand Jury subpoena a few

I31 A Last week.
141 Q
i 5 j interview -

And when YOU were served, is that when you had an

I61
I’1 Aa Yes:

iiigiven to m lawyer an 1 met wrth the FBI tater.
I101

$
- wtth  the FBI or was it later?
The,subrna was delivered 16 my lawyer - was

In the presence of your tawyer?
[Ill A Yes.
I’.21 0
r13l

You did that voluntarily, correct?
A Yes.
Q You have test&d about the fact that Monica totd

I::lyou that Vernon Jordan was helping her in finding a job, do
[16]you recall that?
1171. A Yes.

Q Was that the first time you recall her mentioning
i:i{Vemon Jordan in the job hunt - in relation to the job hunt?
t201 A Yes, that I can remember, that’s the first time.
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1 I ]suggestect  that she talk to Vernon.
121 Q This was after you knew about the relationship -
I31
141 Aa Right.- wrth the President?isi A correct.

Q If
I;jrelationship with K

ou had not known that Monica had any kind of
e President or had not been tokf and she

[ 8 1 caked you u one day and said Vernon Jordan is helping me to
rs]find a job. C%en - not meanin 3 to insult her in an way,

I 1 o I but given somebody at the leve she was at, wouk!that have
[ 11 ISUrprised  you?
I121 !! No.. ._

XMAX(13)
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[ 1 lthe word we used - about both that Evelyn Lieberman  had been
12 1 involved and the reasons for the transfer. Do you recall
[ 3 1 testifying goutYt;zt  earlier today?
i41
!5! Q Based on your friendship at the time - this is
[ 6 1 before you had been told about the relationship by Monica
I 7 I with the President. correct’
isi A I’m sorry?
191 Q

I 101 transferred and
That wasn’t very artfully asked. When she got

ou heard the office talk of her -
I111 A F!ight.  R i g h t .

Q
/ ::ileamed from Monica about her relationship with the

-was that at a point in time when you had not yet

[I 4 1 President?
1151 A Yes. Yes.

Q
::76ithat time, did you consider Ms. Lieberman’s concerns to be

At that time, based on your friendship with her at

I ls]credible?
I191 A I had never known them to do something of that
[ 20 1 nat.ure  toward any other employee, so I’m sure that they had
[ 2 11 valid concerns for dorng it.

Q
I::iwith Monica. I think you said you weren’t as close friends

Well, I mean more based on just your interaction

[ 24 1 then as you later became.
I251 A Right. Right.
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III 0 Based on what you knew about her at the time, how
tzlyou’d  talked to her and seen her,. did it just strike you as
t3]somethrng  like that doesn’t surpnse me?

A Oh, no, it was very surprising. I didn’t know he;
i:iwell enough or know her activities. Yes, I would say it was
[ 6lsumrising.
171 Q Did you and Monica ever exchange gifts?
I91 A Yes.
t91 Q How often? What kind of occasions?

A Birthda
i:ylrne something from a np that she went overseas and I would,ty

s, the holidays. On occasion she would buy

c 12 ]you know, buy her things maybe when I would go on a trip.
I131
r,*,.--,

AQ

-Q

D$ you all ever go shopprng  together?

I:ziabout buvina somethrna for the President?
b;;any of those occasions did she ever buy or talk

[17i -A- Yes. -
1181 Q Could ou tell us about that?

A A tie. 8he asked m
I:z:nothing about. tf I thought they looi

advice’on ties which I know

tzi 1 look good on televisiin rf
ed good if the’ would

tzz Ithese - I was not ve he pful, but I was the?,1
ou were far away.’ You znow all

Q AN-% A n d
es.

I::iit would be for the ?r&dent?
would she explrat y mention thatr

t.251 A Yes.
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Q

I: ishe was talki
And did she buy it on that occasion any tie that

An?
about, or was she just shopping?

i:ithink she bou
remember she couldn’t decrde at that

151di  purchase &tern
ht to and ended up returning one. I thinp”‘.  I

there when I was there.
she

’
I61 Q
I 7 1 like?

Do you have any recollection of what they looked
..I...--.

I91 A I could possibly pick them out - pick one of them
[ 91 out in a picture, but I don’t know that I’d be very good at

tlo]desuibing it.
Q

I::iwereclosetoherina e?
Do you know whether ornot she ever dated men who

I131
I141

$ i;fre ated men that were close to her in age?
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j 1. as possible. They were a very close family. They support
: I : each other.
‘3 Q Did she mdlcate  her mother was upset when she
: learned about the relattonshi 7
.z,.- A I don’t recall tKat she was u set, no.
: i Q How about the aunt? Did sEe ever indicate the aunt
.-‘was  upset?

[ 11 rf I’ve gotten anything wrong - an incident where you went -
12 :- when she toid
[ ; ; House uninvrte dy

ou about going to see -
and 9

olng to The White
belog - not being ab e to see the

i 4 President;As  th;;Frrect?
15:
161 0 And do you also remember telling her in that
[ 7 i incident about - when she was talking to
[a :mcident that she wasn’t able first to get a z

ou about that
old of Betty

XMAx(Y14)

[ e; Cume either when she went there that time?
IIO! A You know, I don’t. I remember at some point in
i 111 conversations that she would tell me about wanting to see
112 1 hrm. that rn trying to reach Betty to find out if R was a
I 13 1 good time for her to go that, you know, on one or two
[ 14 1 occasions that she hadn’t been able to get a hold of Betty,
[ 1 s 1 but I don’t rebte it to that incident. I don’t know that it
( 161 happened at that time.
I171 0 Do you ever recall her telling you about an
[ 18 1 incident where she went to The White House and wasn’t able to
I 19 1 see the Prewdent and found out that somebody else had been
120 1 cleared in to see the President a little bit before she had -
[2 I I- another ferna&  had been cleared in by maybe 30 minutes, an
[22 1 hour or somethrng  before she had been?
[231 A It nngs a bell, but I don’t have a very strong
124 1 recollection of who or what or when.
(251 - Q Okay. But it rings a bell?

2 A I don’t think so.
Q Did she ever mdrcate that she told her mother

: i’about  her concerns wrth the subpoena - regarding the
: : : : subpoena?
:.-. A I don’t remember that she had a conversation with
i ;; j me  about telling her mother about it, no. I don’t recall.
:14;no.
::5; Q This friendshi with Nel - the steward named Nel -
::6:- whose nickname was Nel. sId you regard that as unusual in
.:7iany way
:I91

orAjust -
I thou ht it was a little odd.

‘13; Q And w9,y is that? lf you can articulate that for us
,zo!why you thought it was a litbe odd?
j2!1 A Well, he’s an older man. I

%
uess I didn’t think

22 1 that they would have much in common. I on’t  have a social
23lrelationshi

6
with the Presidents stewards. I don’t know.

You mentioned social relationship. As far as you
:: i knew, was that a platonic relationship?
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[I! A Oh yes, yes.
Q Did she ever express to ou ex

~~~implicitly that Nel could be an atd to her tnd o n seeingx. P.
licitly or

c 4 lthe President or knowin
A

~~~don’t  think
No, I don - from my understanding of her, ISt

when the President was available?

she ever woukl have or did talk to him about
r?lwanting to see the President.
rai 0 And why do you think that?
!91 A I know wh J think that, but for - I have that -

[lc;i Q
A

Just a fee ~ng based onr our knowled e of her?
An impression from whar she would s

i ii 1 about talking to him and conversations with him.
ftare wrth me

I don’t
~13ithink that that was what her friendship was about with him.
I141 Q What do ou think it was about?

A Gett ing
;::;Truthfully. I -

hz8 M’s to give to friends of hers.

Q Okay. Dii she ever mention to you that she might
I fi lcall Nel just to find out how the President’s doing or what
t~s$ips he mi ht be on or thi

R n?
s like that?

I201 No, not that recall.
Q

i::;Nel. and YOU have no idea if Nel was aware of the
So you have - you don’t think she would have told

tz3jrebtionshi ?
t241 6i I wouldn’t think 50. but again, I, wouldn’t know.
I251 Q Well, I asked a two-part question. That was dumb.
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111 A Oka
I’1 Q Firs{ you wouldn’t think that she would tell Nel?
I31 A  No,  I’wouldnI_
141 Q
tslquestion.

I’ve already forgotten the other part of the

I61 A I have no knowledge that she told him.
171 Q Thank vou.iai A I’m ettin good at this.
(91 Q

[lolaware?
An8you aon’t  think he was aware - that Nel was

1111 A Not that I know of.
Q Were you - have you been aware at an time before

r :: 1 the events of the last - before this has become news dy.unng
[ 1 I 1 the last week or two, were you aware of - aside obviously -
[1s]we have what Monica told you. But other than what Montca
[ 161toM  you. were

Hy
OU  aware at an

(17 1 in The White ouse or the OE&
the  of rI.rmOrs going around

[I a 1 Monica an; theNFident?
about a relationshtp between

1191
[L?O! Q You mentioned that she was concerned in - she was
(I 1: concerned about getting the subpoena in the Jones case, did
[ 22 1 that concern seem genuine to you?
[231 A

Q
Yes, it did
You talked about an incident that - where - I

I::idonr want to misremember your testimony, so you correct me
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[II A
0

Yeah. it does.
You mentioned the calls from -you mentioned the

I : i discussion with Monica’s attorney the last time you spoke
I 4 lwith Monica. correct?
isi A. Uh-huh.
[61 Q He said refer - he said to refer any calls he got
[ 7 1 about Monica to him?
[ai MS. WIRTH:
[91 THE WITNESS:

That she got.
That I got.

[lOI BY MR. WlSENBERG;
[Ill Q
1121 A

~-ZI,‘I~IJ  got to him?

ii3j Q
A

Were you at work or your home?
[I41 I was at work.

1:?5iof calls
0 All right. What - do you have any idea what kind

he was talking about?
A

~:~~calling me.
No, but within an hour or two the press starting

[I91 Q Did
r
ou refer them to him?

I201 A
I211 Q

No, didn’t ever mention this.
He s not

A
our lawyer, is he?

(221 Absolute not.
Q

il
Okay. The - I just want to

:::;I think you rn@ht have already answered. I&n
dear on one thing

she first told
[ 2 5 J you about the relationship whrch she had wtth the President
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rllwhereshewasdescribi howithadbeen didshesayata
r2lperiodwhenshehadwo edinTheWhitekarse,didshesay“4,
r3lwhere she was when she got called? In otherwords, was she -
I 4 J - yoube  told * at some point about calls she would get even
[ 5 Ivery tate at n
t6lin her office z&e

ht. Did she ever say she was ako sometii
n he would call?

You said that Monica totd you they would go into
she went into the stud

the Oval Oftice and tk t&t
did she sa they

en go into

rl3lthe studv.
You have to go through the Oval Offtce to get to

ii4i _ Q I quess  YOU would have to meet there then?
iisj A Ye. -
I161 Q

A
Un ess he was already in the study.7

[171
Q

Yeah, but I don’t think that was ever the case.

I :i i described to you that way that she would iust walk into
You don? have any recollection of lt bein

8 e
t 20 J study?
1211 A No. No. I don’t think so.
1221 Q You satd that in early 1997 Monica told you that
t23lthe relationshp had ~surned; is that cone@
I241
I251

$ Fe;y 97, is that what you sard?
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BSA Ashley Raines, 1129198

III

I21
! 3 1 about summer
rslbreak  I

A Yes.
ou said that in, if understood you correct, In
the President told her that he wanted to

It off and still - but still have a mentoring type
is that correct?

Page 86

Well. he didn’t use those words, that’s what I -
0 Gathered7
A - viewed their relationship to be. the mentonng

i3ltw
I:01 Q

A
In spite -

I111 And a friendship nonetheless.
[I21 Q Pardon me for cutting you off.
I131 A That’s okay.

i ::irelationshi
Q How long did she tell ou in actuality the

7.including the physical re abonshlp, went on?
.[I61 g I think it - I mean it continued.
[I71 Q All through ‘97?
I181 A Uh-huh.
1191 Q All right.
[ZOI A

Q Didsheiru!ca
Although s oradic and infrequent.

I te to you that It was not as frequent
I::ias it had been during the time period when she worked in The
1 z 3 1 White House?

i :: i The
A

White
That was always my assumption that after she left

House it wasn’t as frequent.
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Q

!:ifriend to vou?
Would you consider her to be a loyal and supportive

I think I’m-done. I don’t promise that I’m done.
[IO1 A Can I clarify one thing?
[Ill Q Yes. Sure.

A I’m sorry. Before you people ask questions. The
I :: i last question before the break when you were talking about my
[ 14 1 roommate Lisa and the piciures,.did  you ut Monica in that
115 1 situation? Did ou ask that Momca was

MS. &IRTH:
Rere and that -

No. I asked whether Monica ever saw
I :7” i the pictures and what was her reaction.

THE WITNESS:
I:i;that Monica was there.

I couldn’t remember if you had said

[TOI BY MR. WISENBERG:
Q Was she upset that Catherine Cornelius was in that

I:: 1 picture? Did she get upset when she saw Catherine Cornelius?
A I don’t know that I would say she was upset. She

i :ii asked why she was there, what she was doing.
1251 MR. BINHAK: I just have about seven questions, so
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[ 11 I won’t take ve

THE%lTNESS:
much of your time.

t : ; hadn’t said the number.
It would have been better if you

I41
IkzELw Then 1’11  ask them in two parts and it

I ~~will be three-and-a-half uestions.
I71 THEWlTNES  :%
181 BY MR. BINHAK:

Okay.

Q You said that the President - that Monica would
; iii call the President duri this relationsh’ and -

A

;::;right?
Q

I didn’t.? said she woul?call Bes..
She would try to call the Presiden In other words,

I141 A Through Betty.
I151 Q Did the Plesldent give her access to The White
[ I 6 1 House ever time she called?
I171 A I don’t think so. No.

I :iitell
0 Dii you ever hear from Monica - did Monica ever

ou that she kept or had tapes of her conversations with
rzolthebresident?
I211 A Ta s of her conversations with the President?
I221 Q fithe President on the telephone?
I231 A No.

Q She didn’t tell
I::;machine  tape of the Presidenr

ou that she had an answering
?
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- A Yes.
.^. 0
.<. about that?

Why don’t you tell the Grand Jury what you heard

‘4 A I - she played the tape for me. There was onty
J: one, but I remember - do you want me to recall what I think

.c,he said?
Q Yes.
A First of all. d was In a whisper. It sounded like

.-l;him. but again it was in a whisper so I can’t be sure. And
::: : he said from what I remember ‘Hello, are you there? Pi& up
::::Come on, pick u I must have missed ou.” or somethlng of
; 12 ; that nature, and hen he said some worP LI.llke drats or kind of
;: jj a silly word that he used to explain that he must have missed
~24 1 her. And that’s all I remember.
!:5: Q Was that on an answering machine that had a
ii6iCassette  tape in it or -
1171 A

Q
Yeah, it was one of those little tapes.

/::;home when she played that?
So you actually. then - did you - were you at her

[201
I211
[::I
[231

A Y&s.-
Q So, then, you actually saw this tape?
A Uh-huh.
Q So at one time this tape existed?

I241
1251 --

A Yes.
Q And did that - did hearing that, did that lend
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r:lcredibility to the story that Monica Lewinsky was telling
r21you?
I31 A Yes, kind of - it was still a whisper, so I guess
relit could have been someone impersonating him, but I had no
[ 5; reason to believe that it was&t_
t6lhlm.

I mean it sounded like

Q
Iiishe was or at least conve

Okay. You told the Grand Jury that Monica told you

[slabout the subpoena from he people involved in the Paular
ed to you that she was concerned

1101 Jones litigation correct?
[::I A (/es.
[Xl Q Did she ever tell you what she intended to do at
[13lthe deposition or what she intended to sa ?
Il4! A No, because in her mind I hink she was still1
[ISI tryin to deal with the fact that she had a deposition and
1161was 9tying to work through the whole situation.

0
I:ilthe situation of going to a

And when you sa the whole situation, do you mean
depos&n

[lglunderstoqd that they were
120 I relationshlp with the Pres &

oing to be aski
in genTI or that she

her about her
nt and she didn want to say?

[zl]What  do you mean the wt~ole situation?
A

I$as concerned that if in a deposition  if she denied that she
Well, as I said previously she mentioned to me she

(24 lhad a relationship with the President if that would be
tzslconstdered  pequry.  That was her cOncem that she relayed to
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Illme.
Q

I:iissue in her mind?
But she didn’t tett you that she resolved that

[4l A  N o .  Uh-uh.
I51 Q Whatdidyousay-
I61 A
17 1 lawyer.

Because at that point she hadn’t even met with a

Q
i$he had told Linda Trip about IS

rlolreiationshi
1

What d; you sa&!u&$l;;;e$$sky told you tha

she had w h the Pres‘ nt?.
What did she tell me?

_
1111

1::jto that?
Q No, but what did you say? What was your reaction

I141 A I was of course surprised that she would even share
r15lit with me much less anybody else.
rl6lhad any comment to make on 1

I don’t remember that I
I canr recall though.

1171 .Q And you’ve told the Grand Jury about those
t~alcon~ersat!ons.  that you had with Monica Lewinsky about her
[lg@attonsh~p \?rrth the President.  her intimate relationship
12owth  the President.  the phonecalls and the visits, did you
[21lhav~ other conversations with Monica Lewinsky, or dtd this
tzzlsub]ecI completely dominate everything that you talked about?

A
i::ldefinitely  other conversations.

No, I would have gone crazy. NO, there were

1251 Q Okay. Would you say this was a small portion of
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: : j the total conversations that you had as friends?
[Zi A
:3f

Yes.
Q You mentioned Mr. Podesta before. Can you just

: 4 iquickly tell the Grand Jury who he is?
A John Podesta is one of the Deputy Chiefs of Staff

j 2 i at The White House who’s in charge of basically the
7 1 operations side including my office.
Fs!htm.

My office reports to

0
Ii ii Lewinsky was

And then you told the Grand Ju that Monica
ettrng help from Mr. Podesta inxer Job hunt?

A 7 think indrrectly. I think the President byrng
iii 1 to helD  her meant talk to Podesta. I don’t know that Monica
i;jiever had a conversation with him.

Q
I: :; help was tpu

Okay. So you think that the reason she got this
h her relahonshrp wrth the President?

,161 % rom mv understandinq from her. yes..--.
[I71 Q And - .

A Wail a minute., Say that question again. Was
i :iibecause o&herFizationship  wrth the President?
I201

A Well because she had asked the President for
r::{and they were friendly. The had a relationship. I’m not
[231sure  exact what you -
I241 8 That’s what I meant.
~251 A Okay.

l=lP
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11; (Grand Jury Exhibit No. AR-1
I-‘1 was marked for identification.)
(31 BY MR. WISENBERG.
14: Q
[ 5 1 Ms. Lewinsky?

And I’m going to ask you did you receive that from

16: A- Yes, I did.
iTI Q And could you read it lease to the Grand Jurors.
19: A PDo I have to read the ront. too. or iust the

Q
I::ithe Big Creep?

Do you know who she was talking about when she said

1251 ‘. A Yes.
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Q You were - when Ms. Wirth asked you about Nel or

I: i Bayani Nelvis. you said that you’d known there was another
c 3 1 steward. How did you know - do you know who the other
[ 4 1 steward is?
I51 A Yes.
t61 Q

A
How do you know the other steward?
Because in our office we kind of mana

ii; trinkets that the stewards take on trips with the Presk!
e the

ent
19 1 to give to people. so he comes by our office.

I101 Q So you don’t know him through Monica?
I:11 A No.
I121 Q Oka

AJURO :d
And that’s all the questions I have.

I131 What’s the name of the other steward?
[I41 THE WITNESS: The name of the other steward?
I151 BY MR. BINHAK:

Q Just for the record, what’s the name of the other
i::;steward? _ _. __
Cl81 A cjien Ma s.
1191 MR. WISENBtRG:

MR. UDOLF: After
Bruce do you have a uestion?

1201
BY MR. WlSENBERd

ou take care of the su poenas.II i
1211

I::;
Q Let me show you a couple of documents, and I’d like

ou to identify them. The first appears to be a card with a
tz4 1 r;ates number that presumably our attorneys have
tzslcard. and this was a card from 4 . P

on the
onrca to you; is tha

I
Page 94 I

[l]cQrrect?
A Yes. I

changed or altered in /
II

- Bates? Yeah. Actually, I said that it
r9lapwars - I

1101 A And that. I
Q Actually, I said that

I::; have ut some Bates numbers on
P*

!
tlslthat. t s just as likely that we did, but there are

I
I

114 1 numbers so. I
1151 A Uh-huh. I

Aside from Bates stamps on there, the card has not /

Q What I call Bates numbers - and there is also a
~:09~009 over tFre;Tethat correct?
I211
1221 0 All right. I’m goin
[ 231 number on the back of this, and a

to put a Grand Jury exhibit

(24 1 Grand Jury Exhibit AR-l.
m going to mark this as

t251 !
/
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Page 96

[II Q Who would that be?
[21 A I referenced that she nicknamed the President  the
(3 1 Big Creep.
I41 Q Do you know who the Little Creep was?
I51 A Yes, I do.
[Cl Q Who was that?
[71 A

0
A man that she had another relationship with.

I”,iif  YOU recocmize this.
Now let me show you another document and ask you

rioj ’ A Yes.
[111 0 Is that also among the things that were provided to
[ 12 1 us through your attorney pursuant to our subpoena?
Cl31 A Yes.
I141 Q And I’m oin to mark that 2.

MR. WISENB%R8:
I :z;this document AR-2.

Let the record reflect I’m marking

1171 (Grand Jurv Exhibit No. AR-2iiej tias mark& for identification.
I191 BY MR. WISENBERG:
I201 Q Would you agree with me that I’ve marked that AR-27
I211 A Yes.
I221 Q And could you te!! us. first, what kind of document
t23lthat  is. and then 1’11  ask you an&&r question about it?

$Zirnail account.
A  Thisisan~atomyboyfriendfrommyworke-

Page 97
Q And could you read the message that you sent to

I:; him? We don’t have to know hs name just the message, you
I 3 I know. that YOU sent.

i:iima! dealATu~~~~~~~~~~~~~i~~~ helped a
[61 onica. I’m glad I rdn’t  keep m dose contact with her
[ 7 1 over the last month, because she told me
ts lmessed. And when she sa

se was pretty

191 Q
that, it’s sea

Do you reca I what - first o all. this e-mailr I-y
[ I o lwould have been sent before - would this have been sent. if
t 11 I you recakA~fo+~~~our conversabon about the subpoena?
1121
[I31 Q A l l ht. Do you know -do you remember what she _
rllrlwasmessedup-w atshewasrnessedupabout?“3,
1151 A She was goi
tl6lsituation at this time. And zat

through the who& job sear-oh
Iassumedbertobe

I 17 1 referencing was
[ 18 1 she’s been, you &

oing to interviews, trying to
now, having problems over F

tajob,ancl
e last several

rlg]monthstrylngtofindajobandbokfora’ob..AndIdidnY
[ 20 1 really

9
uestion her as to really %buttl!atwasmy

I 2 11 unders anding  of what she was re
Q

mng to.
And we all know email messages are sometimes sent

i::;off the cuffAwith;za;  great deal of thought.
1241
I251 Q Whaiif anything did you mean when you said “It  ..

olc-starr
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Page 98
: gels pretty sea

A %e!j.  I didn’t mean she was sea
when she’s messed up?”

I up, but she - Momca  1s an emotional person. x
when she’s messed

nd when I say
: emotional, I mean sentimental. We go to movies and rt
: touches me and she cries. You know, it - so she was easrly

’
!ouched by people and sduations and that is what I was
refernn to IS that rf she was having a difficult time that

= t must e drfhcutt for her. She must have some, you know,%
: problems

Q When she was havino a - I’m sor~v.  I cut YOU off.:._ I. I
,-- A That’s okay. ”
i:Z. Cl men she was having a difficult time as your
r 1-: fnend. did It mean more time for you, I mean
i Ii. ut in more work helping her through it as pa

ou’d have to

; : 5 kndship?A
ityof the

I donY know. It depended on the time that I had,
i jl:because I also - I’m a very busy - my job r
r;s.time and I do have bovfriend and other frien7

uires a lot of
s. so she would

i ?$:want to talk more than-l could give her sometimes, if that
I2::answers your ueation.
I-:: Q qThe - did she ever tie - in any of her
r:2:conversations about job hunting, did she ever tie a job to
r25:something that she wanted from anybody in - let me rephrase
[24:that.
[25: Was there ever any connection between the job and

Page 99
1: :anything else an
: -. In other words dybod

y wanted her to do at The White House?
rd she ever tell ou so and so wants me to

i;jtake a job - to’$ke  this job. be i!the U.N. job or the

[s:for me? Anything ever tke at?
[ 4 : Revlon jobA but;,” not ynkto do rt yet unbl they do X

16:
[7: Q When was your - was the second conversation about
IS ;the subpoena in the Jones case the last conversation you had
1 g:wrth her beAforezoe call with her attorney?

110:
1::: Q
i 1:: her before

What would be the last conversation you had with
this became very public news?

113’ A The week before, like Tuesday or Wednesday, we
114  jtalked on the phone and made plans for Friday to have dinner,
[ 15:and at that pornt she told me she had the job -they made
[ 16:the job offer at Revion. and that was the last time.
11:: Q Did she ever get - what happened on Friday? Did
tls!she -

A I
i:ilrnake dinner an8

ot a very mysterious page that said she couldn’t

Q
we’d make other plans.

Did she ever have a chance to talk to you before -
I:: iafter that Ffore it became public?
I23!
[24i

Q e;T 2d.J

135: A Oh, I’m sorry, no. I forgot where I was.
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Q

ii jattomey on?
And the day she called, she immediately put her

13’ A  Y e a h .
..I

i4: Q
[5;put him on?

She just said ‘Will you talk to my attorney?” and

16;
[7;

A  Yeah .
Q I just want to - and she never indicated to you

I e lone wav or the other whether or not Mr. Jordan knew about her
i 9 j d&mm&,  her concern about being subpoenaed in the Paula

(1 o i Jones case?
t111 A Not that I remember.
[12!. Q Do
113 1 rncjdent involvin l!

ou ever remember her telling you about any
baanor Mondale?

114; A &anor Mondale? I remember her telling me about
(15 1 someone that the President jogged with when he was in
1 lr.]California. I don’t know if that was Eleanor Mondale or not.

Q Do you - you recall that it kind of rin
I :i i if I remember correctty - a while back you testified t

s a bell,
4at it

119 1 n
r2o:az!

s a bell, an incident where she went to The White House
couldn t get tn and found out somebody else, another

I 2 11 female, had been cleared n before. There s connection in
1: 2 ! your mend between that incident and Eleanor Mondale?
(23: A I could  have been her. but no, I donY recall.
124: Q Oka I think that’s all I’ve got. An
1251 MR. U&: I have a few more ques Ion.?jy else?
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::I BY MR. UDOLF:
(2: Q Ms. Rarnes. my name is Bruce Udolf. I’m atso with
: 3 1 the Ofhce of the Independent Counsel. I just have a few
! 4 1 more queshons  for ou
‘ii COURT REPORTER:
!6] it’s not pickrn u on the ta e.

Can you just come a lrt% closer,

I’1 MF?&OLF. III r i g h t .
191 MR. BINHAK: Bruce, why don’t you sit here
!3i BY MR. UDOLF.

(101 Q YOU said she told you about someone the President
: 1~  1 jogged  with out in California?
1121 A Yes.
I131 0 What did she tell you about that?
(141 A She told me that she’d read - I don’t know d she
[ 15 1 saw - she’d seen pictures that he had gone jogging with a
[ 16 1 woman that he had had dinner with or had been at some event
[ 17 1 with the nrght before at the hotel he was staying at. I
[ 18 1 think he was staying in a hotel. And that they went jogging
[ 19 1 the next momrng. and there was a report - or there was no
tzojreport that she left the hotel before they went ‘ogging.
t211 Q Was she concerned about tha ?1
1221 A

Q
I wouldn’t use the word concerned, she was -

I231 What was her reaction to that news?
~241 A I don’t know. She just was - she wasn’t
[ 2 s l surprised, she was - can you give me some adjectives and
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t I I I’ll  say if it’s the way she was feeling.
I21 Q

I don’t know -

A
Why was she telling you this?

I:iabout. so it -
She WOUM just tell me things that she would read

I51 Q About when was this, do you know?
I61 A No. I don’t.

Q You indicated that there were two conversations in
~~~which  you all talked about her being subpoenaed in the Paub
191 Jones case.

I101 A Uh-huh.
[III .Q And then Mr. Wrsenberg just asked ou about the
I 12 1 convenatron that took place on a Wednesday and
t13jcanceled on that Frida

Ken she

I141 A
[I51 .Q

Yeah. t was Tuesday or Wednesday.Y
Other than those conversations, were there any

[ 16 I conversatrons  between the two conversations where you taked
[ 17 I about the subeoena -

A Uh-huh.
and the diner dat

r conversations?

8 s+ a n y t h i n g ?

i25j A Ye%.

Page 103
Q

I: ! pint it down first of all.
How many times did you talk to her - well. Ws

131 A  O k a y .
I41 Q

and
~:~~ riahti

After she got subpoenaed, you said
ou talked about the subpoena although 1

ou saw her at a
was very

t7j - A Uh-huh.
[El Q

A
Do you know about when that was/

I91
Q

It was the Saturday before Christmas.

I:y;after that. Do ou rememberwhen thatwas?  _
And I understand you talked to her on the phone

1121 A bell then the next day we got together and
rl3lexchanged Christrn&l-lanukkah
I 14 I Hanukkah for her, that Sunday. a

ifts. Chnstmas for me

tls~vacatlon the next day.
nd then I left for Chris&nas

I161 Q And is that when you had the conversation that you
I 17 I told us about earlien
[I81 A The second conversation.
1191 0 The second conversation.
1201 A That Sunday.

I::ithat?
Q All right. Drd you see each other again after

1231 A Yes.
t241
1251

AQ vfnn. did you also talk on the phone after that?
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Ill Q And how many times did you see each other?
I21 A Do you want me to go through each one?
!31 Q I guess.
14i A I can coun: them. I can try and count them.
i5j
i5!
: 7 1 anything
!81
i91

!101
Iill
[ 12 1 includes
1131

Q All right.. go ahead. I
A Does an

ty
one have a calendar or checkbook or

just to look at For-n;;$h of January?
A JUROR:
THE WlTNESS
BY MR. UDOLF

No, ‘98. Thank you.

Q For the record, you’re looking at a calendar that
December of 1987 -
A January 1998

i14i Q and-.
I151 MR. WISENBERG: 1997.
[161 BY MR. UDOLF:
Cl71 Q I’ve lost 10 ye&s. Between December of 1997 and
[ 18 1 January of 1998?
1191 A I believe it was four times.

Q Okay. And were those purely social? Those were
[:i i personal visits where you saw each other one on one?
1221
17-41

; pk,rrt of the srtuabons were groups -
.--,
[24l
I251

A - in public places.
Cl Did you discuss this issue at all?
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A Not that I remember. The last conversation was the

I:;- that I remember was the second one that I refer to.
Q So between the second conversation where you told

/:ius about where ou discussed the subpoena and the time ou
rslwere contacted $ Mr. Ginsberg - or by Monica first then I&.
[ 61 Ginsberg and tha conversation, did you have occasicn to
f7]discuss  with Monica at all these issues related tp the Jones
[ 8 1 case or possible subpoena or deposition?

A Not that I remember because in each situation we
[:,‘;were  in a public place or in a restaurant and sitting at the
[ 11)  bar where there were lots of
[ 12 1 ima ine that we would have

9
P

ople around, so I can’t
ad another conversation about it,

[ 13 1 and don’t remember having another conversation.
Q Okay. You toM us earlier that you had mentioned

I ::ithis to your mother what Monica had told you about her
[~slrelationshi
(171 g

witbey President; is that rght?

I181 Q
A

Is there anyone else you mentioned it to?.

E:z;just  his wanting to ge to knew me and my
My bopnd. I referred on ve&&sneal~$

tz1lwho was Monica dating and is she seeing anyone, wbicb I. you
tzz 1 know, said that she seei an 0Mer man, referenced  it but
r23lnever gave really any kr.rztof details. He, of curse. wanted
rzrltoknowwhoitwas. Isitsomeonelknow? Andwbenbe-I
fzsjcan’t  remember if he asked is it the President -
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I11 Q

A
Did you tell hi?
- but he - basically it came put to where be

i:;understood that that was the person that she bad a
14 1 relationshi

6

with.
151 Anyone else that you would have mentioned it to?

[61 A NO.
0 Did you ever hear from any other sources other than !

IiiMonica that there was a relationship between her and the
r 9 I President? I.-.

I101 A No.
Q You never heard any discussion about it at all

I::laround the office, around The White House er the Executii
f131Gffice Building?
[I41 A No ‘ust in the context of her leaving.

Q Didhonica ever tell you that she had talked to the
I :z;President after she had received her subpoena?

A No because the last conversaben  I had wfth her
i :i labout she had not talked with him.

Q Di she ever indicate to you that she had taked
I:z;with the President while he was overseas?
1211 A While he was overseas?
r221 Q Yeah, after she had received the subpoena?
I231 A I don’t think so

0 You told Ms. Wirth that you don’t recall Monica
I:: 1 telling you anything about seeing the movie at The White

Page 107
I: House.
;e.,- A
,: 0 RDi$ou recak her ever telling you that she had
:; : seen the movie Arr Force One?
15: A

Q
We went to the premrer together.

[E:
A

You went to the premier together with her?
r-
! 5. premier.

Well. not premter. I don’t know if you’d call it a
It was at the Crneplex Odeon on Wisconsin.
Q Did you - did she ever Indicate to you whether she

riz.had been tc~ theNfoamIly theater at The White House?
!I::
[I:: Q Did she ever rndicate to you that she had been
r13:caught, for lack of a better term, either caught, found out,
[I 4 : discovered by any member of The White House staff in a
F 15 1 compromising position with the President or in a position
116:that would have revealed the true nature of their
;;g;relationshr No,

Q
I:o’&ith  her - after she told

Did -was there ever any discussion that you had
ou about - stnke that. After

[ZI ;she told you that she hai had these arran ements with Vernon
[z2 1 Jordan to get a lawyer in connectton with t3,e Jones
[23@eposrtron, did she rndicate to you how she was
t24;for any la

- wz
er that Mr. Jordan was going to refer%9

oin to pay
er o?

1251 No, and she asked me that.

Page 108

II! Q I’m sorry?
[21 A Mrs. Worth asked me that.

Q
i:;That’s  all the questions i have. thanks.

I’m sorry I might not have heard. I apologize.

I51 MR. WISENBERG:
I61 MS. WIRTH: Sure. May l?
l7i BY MR. WISENBERG:

[151 Q Wrth reference to anything?
[I61 A No I don’t.
[I71 MR. WISENBERG: Okay. Shall we sa what the
[18lqi+ions are we want to ask that involve the potentyral
r 19 1 pnvrfege issue and let the witness go talk to her attorney?
t201 MS. WtRlH: Just see rf anybody - does anyone have
1 z 11 any questions that we haven’t asked?
r221 MR. BINHAK: One of the -
1231 MS. WlRTH:

MR. BINHAK:
Di you have a question?

No, what I was going to s
i::!think this - lf the Grand Jurors don’t, maybe we shou I?

gest Ls I
go

Page 109
I 11 reveal to her la er what the questions are.
I21 MS. %RTH: This Grand Juror has a question.
I31 MR. WISENBERG:

A JUROR:
We have a question.

i :: anything to you about the ad that she had put in the
I want to know if she mentioned to you

ts]WaShingtOn Post the valentine ad.
171 T HE VJITNESS: she did.
181 BY MR. WISENBERG:
[91 Q

A
What did she say about that?
She told me that she was goin

~:~~andshetoldrnethatshedid
to put in the ad.

[ 12 1 I had seen ft which  I hadn’t. P
uttheadin. S easkedmeff4-

r131And I think she -she also told me that shed told the
didn’t even go look at it.

114 1 President that she ut it in there and asked if he had seen
r15lit. And I think that R - she told me that he looked at lt
[16land  saw it and the

Q Didyshe ind’
talked about the quote,

1171 rcate whether or not he was happy or

Q
i::;subpoenaed.

Around -this is around the time of being
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Page 110
..I.*j A No.
: ,’ 1 MR. UDOLF:
3 1 lawyer.

Why don’t we let her go talk to her

.d I MR. WISENBERG:
:51 Q Hold on just a second What we’re going to do IS.
,c i for the record here, I’m gorn

9,
to ati you the questions and

7 1 then ask you to go and spea to your lawyer, and after that
3 ! you’ll be able to confer wrth lawyer But rather than have

:3’you  9.
o out. come in. go back out agarn. I’ll  ask you the

: : 9 1 ques Ions now for the record. You can tell me whether or not
:: ;you think there might be a privitege Issue. If you want -
: 1: 1 If It would help

Numze
ou. you can wrde them down.

r one would be, Who did you speak to at The
i iii White House Counsel’s office about your subpoena and
: : 5 1 testimony?
:;61 A Uh-huh.
:;71 0 What did the tell you. the entire discussion you
: : 9 1 had with wLoev~e_
!19j K

yhylkeJto in that regard?

I201 Q Did they refer you to any attorney?
1211
i221

; ‘yo,ry  attorney?

;231 A Uh-huh.
i24) Cl Did they tell you that you were never going to
: 2 5 1 pay - whether somebody would pay for the attorney

Page 111
A Uh-huh.

I51 A

i;;
0

Did they ive me any instruction on -
A reques9 that afler you were done toda you were

1 B 1 B
oing to be debriefed, not by your own attorney but by hem.r
m not interested in any conversabons you had with your own

! 91 attorney. Ms. White, out there.
A That when I was done today that I would be

i i p i debriefed or that I would  debrief them?
‘.?I..- Q Well, you -

i i: 1 arty who
A Yeah, there would be a debriefing. Who was the

;:51 ut yeah, tg ?I
ets - yeah - who ets debriefed I’m not sure,
ere would be a de nefing&

;:61 MR. UDOLF:
Q And also we’d like to know whether or not you’re

iii i paying for the lawyer you have hem today yourself or if
i I 9 1 someone else has made arrangements to pay for him?
(201 A Her.
:211 Q
:i21
1231

;
Exarse me, st$s a she.
~~~oa~~  Ks a male.

1241
i251

BY MR. WtSE%ERG:
0 Here’s a question that’s not - you don’t have to
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I 1 lwrite down because it’s not covered by a privilege. Has
I 2 1 anvone swoested to vou exolicitfv. inotii. and I don’t
i3imean just ifThe Whife Ho&, I riiean’ any&e,  that you should
I a I tell less thr th;oyil truth here today?
I51
[61 Q Anybody implicitly or explicitly threatened ou?
[71 A No. Eve one has encouraged me to tell t e truth.
181 Q Great. A right. .Watl. then we’ll excuse y!u
19 I and ask you to discuss those wrth your attbrney.

i-01
III1

A It will be ‘ust a second.
MR. WtSENBkRG: And we’ll take a very brief break.

I::]
ii31
iI41 __ N: Ms. Raines. you are still under
::sloath.
[:61 THE WITNESS: Thank you.
I?71 MR. WtSENBERG:
; ;; ;questioniqF;e&.:

Ms. Raines. we are through with

While Iye were out, let me just say for
i 2 o I the record,  two of the Grand Jurors indicated to me that they
i 111  have addrtronal questions, brief questjons. that they would
: 22 1 like to ask Ms. Raines, when you’re rinished.
1231 MR. WtSENBERG: AU riqht. We’re not aoina a

our.
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MR. WISENBERG:

ii /to be the last one.
Lets go ahead because mine’s

BY MR. BINHAK:
.-I

0 The one question was what was your reaction to the
,: j President’s denral of this publrc - of this rntrmate
: E 1 relahonshr between Monica Lewrnsk
: - lother worB Y

and the President? In
s. the President just recent y dented before the

.s :State of the Unwon Address that there was an tntrmate
, ?:relationshrp between hrm and Monica Lewcnszy What was your

; :J 1 relation to that? One of the Grand Jurors asked me to ask
: :: : you that.
1121
!?3i

$ v;arrsonal reaction?

!I41 A Does that matter?
::51 Q What was our reaction?
ii61 MR. WISENBEAG: The Grand Jurors have asked. It’s
!17lnot a privile ed
IlBl TRE I%%-&!? Well no I understand that I just 
[ 1 gp the statements that he’s made as - have been - have ‘not
t2o 1 been definitive
t21 jactually stating
t22 1 Information and he
t23~statement.
1241 MR. WISENBERG:
I251 1 THE FOREPERSON:

Any others?
I just want to darify that. So

Page 114

[ 9 I appropriate to ask it. We can discuss it outsiie the
rloipresence of the witness. but I think we orobablv ouaht to
i 11 jitay away from questions involving opinion. s _
1121 THE WITNESS: Thank ou.
I131 THE FOREPERSON:

A JUROR: I have a
Tt!ank you.

t::itell Monica that you thought that t
uestion.

9,
Dii you at any time

e relationship that she
ti6jwas having with the President inappropriate, that you thought
117 1 that that was an ina

THE WIT&.&:
ro riate relatronship?

j:i)think she had a pretty clear understanding that I didn’t
My discusstons with her always -

120 1 necessarily ap rove
r21~There  was notR.

of the relationship that she was having.
tng that I could independentty  do about it.

t22lShe was a frtend -
1231 A JUROR: I understand that.

THE WITNESS: - I had to listen to her and offer
I::ladvice as much as I co&, but I think she understood that

Page 115
tljthat was standing on it.
f21 “)r JUROR
t3)him?

Dii you ever think she was obsessed with

141 THE WITNESS: No, I wouldn’t use the word obsessed.
151 MR. WtSENBERG:

A JUROR:
All right.

Real quickly and
I76isaid this, but I just want to be sure. 1 don

ou might have already

telnames. Do ou personal1 know Little Cree
191  relationship hat she deve aped while she’sr r

t 101 whoever Ltttle Cree is?
I111 THE Wl&ESS:  Yes. . _
t121 A JUROR: Do you know that person?

THE WITNESS: I met him once
MR. WISENBERG:

I251 THE FOREPERSON:
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Ashley Raines, II29198

I 4 1 was concluded.)
15; . . . . .

16i

ii;
l9i
[IO]
111:
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[I41
[I51
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i23i
I241
1251
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